



မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ အဆုံးအမတရား

အကြောင်းတရားတို့သည် ပြုပြင်အပ်ကုန်သော အလုံးစုံသော ရုပ်နာမ်တို့သည်(လောက၌ ရှိရှိသမျှ အားလုံးတို့သည်)အမြဲမရှိကုန်ဟု ပညာဖြင့် အမှန်သိမြင်သောအခါ သံသရာဝဋ်ဆင်းရဲ၌ ငြိငွေ၏။ ဤသို့ ငြိငွေခြင်းသည် ကိလေသာစင်ကြယ်သော နိဗ္ဗာန်သို့ သွားရာလမ်းဖြစ်၏။ (ဓမ္မပဒ)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိသီယိုပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ အားကစားကဏ္ဍများ အပါအဝင် အစိုးရအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၁၁
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိသီယိုပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးဆွေးနွေး
ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံအကြားသံတမန်ဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ အားကစားကဏ္ဍများအပါအဝင် အစိုးရအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်မှုများ အပြန်အလှန် စာမျက်နှာ ၃ သို့ ▶

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိသီယိုပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde က ၎င်း၏သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်စဉ်။

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

(၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့
ည(၇း၀၀)နာရီအချိန် ထုတ်ပြန်ချက်)

မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ ကယားပြည်နယ်တွင် နေရာကွက်ကျား၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျွန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး၊ နေပြည်တော်တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးကြီးနိုင်ပါသည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်

ဖြစ်ပါသည်။
နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။
ရန်ကင်းမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။
မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။
မိုး/ဇလ

ယနေ့ ဖတ်စရာအညွှန်း

အထူးပရိုတိုနန်းများဖြင့် ကင်ဆာထိုးဆေးဖော်စပ်အောင်မြင်

စာမျက်နှာ ၇

ချမ်းအေးသာစည်မြို့နယ်နှင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်ရှိ ပလက်ဖောင်းနှင့် ရေမြောင်းများပြုပြင်၊ လမ်းကာတူးများ အသစ်လဲလှယ်

စာမျက်နှာ ၁၃

၂၀၂၄ ခုနှစ် ၊ ဇူလိုင် ၁၂ ရက်၊ သောကြာနေ့။



ထူးမြတ်လှသည့် ဝါဆိုလ

ဝါဆိုလသည် မြန်မာဆယ့်နှစ်လရာသီတွင် လေးလမြောက်လဖြစ်သည်။ မြန်မာလူမျိုးအနွယ်အဝင်အားလုံးသည် ဝါဆိုလကို ဗုဒ္ဓဘာသာရေးအရ ထူးမြတ်လှသောလဟု ဆိုကြသည်။ ဝါဆိုလဟူ၍ သတ်မှတ်ခေါ်ဝေါ်ခြင်းမပြုမီက ဝါဆိုလကို “နယ်ကာလ”၊ “နေ့တလ”ဟူ၍ ခေါ်ဝေါ်ခဲ့ကြသည်။ နေရာသီလွန်ပြီးသော အဆုံးဖြစ်သောလ၊ လယ်မြေတိုင်းလ၊ မြေတိုင်းလဟူ၍ သတ်မှတ်ခေါ်ဝေါ်ခဲ့ကြသည်။ ဝါဆိုလသည် မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ ဝိနည်းဒေသနာကို ကြည့်ညိဉ္စင်ရသောလ၊ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သက်ဆိုင်သောလ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သက်ဆိုင်သောလဟူ၍ ဆိုလိုက်သည်။ ဝါဆိုလသည် မိုးဦးကျကာလဖြစ်ခြင်းကြောင့် မိုးရည်နှိုစက်ကို သောက်စို့ရသဖြင့် မိကျောင်းပန်းများပွင့်လန်းလာသည်။ “လဝါဆိုပြောင်း၊ မိ ကျောင်းဖွေးဖွေး၊ မိုးအေးအေး”ဟုပင် ဆိုရိုးရှိခဲ့သည်။ ပုန်းညက်မာလာတိုသည်လည်း ပွင့်အာ၍ လာကြသည်။ မြလေးရုံတောစပ်မှ မြတ်လေးပန်းတို့က တသင်းသင်းကြွနေကြသည်။

မိုးဦးကျရာသီ မိုးဖြိုင်ဖြိုင်လေးရွာချချိန်ဖြစ်၍ “ဝါဆို ဝါခေါင်ရေဖောင်ဖောင်”ဟု ဆိုကြပြန်သည်။ ဝါဆိုလသည် မိုးသားတိမ်ရိပ်များ ပြည့်လျက်တိုသည်လှည့်လည်ရွေ့လျားကာ မိုးရွာသွန်းသော အချိန်ကာလရာသီတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကထားလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြန်မာလူမျိုးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဝါဆိုလသည် အနောက်တောင်မှတ်သည့်လေးများ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ရာလဖြစ်နေသဖြင့် မြန်မာပြည်အနှံ့ မိုးဖြိုင်ဖြိုင်ရွာသွန်းနေတတ်သည်။ ဆန်စပါးကောက်ပဲသီးနှံများသာမက မြစ်ချောင်းများတွင်

ရေများပြည့်လျှံပြီး ဆည်မြောင်း တာတမံများတွင်လည်း ရေပြည့်ဝလာကာ သီးနှံစိုက်ပျိုးရေး အများဆုံးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သောကာလ စိုက်ပျိုးရေးလည်း ဖြစ်သည်။

ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားသည် ဘုရားအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိပြီးနောက် မွေးမိခင်ကျေးဇူးရှင်၏ ကျေးဇူးတရားကို ပေးဆပ်နိုင်ရန် သဗ္ဗညုတရွှေဇာတိတော်ဖြင့် ဆင်ခြင်တော်မူခဲ့သည်။ မယ်တော်သည် တာဝတိံသာ နတ်ပြည်၌ နတ်သားတစ်ပါးဖြစ်နေကြောင်း သိမြင်ခဲ့ရသည်။ မယ်တော်နတ်သားအား တရားဦးဟောကြားတော်မူရန် တာဝတိံသာနတ်ပြည်သို့ ကြွချီသော အခါသမယသည် ဝါဆိုလပြည့်နေ့ဖြစ်သည်။ ဝါဆိုလပြည့်နေ့သည် မြန်မာလူမျိုးတို့အတွက် နေ့ထူးနေ့မြတ်များတွင် အပါအဝင်ဖြစ်သည်။

ဝါဆိုလတွင် မြန်မာလူမျိုးတို့သည် အလှပွဲများကို နေရာအနှံ့အပြားတွင် ကျင်းပလေ့ရှိကြသည်။ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများကို ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ရပ်ကွက်တိုင်းတွင်လည်း အလှပွဲများကျင်းပပြီး ဘုန်းတော်ကြီးများကို ပင့်ဖိတ်ကာ တရားပွဲများ ဆင်ယင်ကျင်းပကြသည်။ ထို့အပြင် ဝါဆိုဝါကပ်တော်မူကြသော ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများကို ပစ္စည်းလေးပါး လိုလေးသေးမရှိအောင် လှူဒါန်းကြသည်မှာ မြန်မာတို့အတွက် ကုသိုလ်ရရှိသော လလည်းဖြစ်သည်။ ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး ဝါဝင်သည်ဟူ၍ သတ်မှတ်ကာ လပြည့်လကွယ် ရှစ်ရက်ဥပုသ်စသည်ဖြင့် ဥပုသ်သီတင်း သီလများ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်မှာ သီတင်းကျွတ်၊ တစ်နည်း ဝါကျွတ်သည်အထိ ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ထူးမြတ်လှသည့် ဝါဆိုလသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာလူမျိုးတို့အဖို့ ကိုယ်ကျင့်တရား၊ စာရိတ္တတရား၊ သီလတရားတို့ ခိုင်မြဲအောင် ပြည့်စုံအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးသောလဖြစ်သောကြောင့် ကောင်းမြတ်သောစိတ်နှလုံးထားများဖြင့် နေထိုင်ကျင့်ကြံရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပေသည်။



အောင်မြေသာစံမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၁ ရက်၊ ဖိတ်ကြားစာကို မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းအမှုဆောင် ဦးအောင်မြေသာစံ (မန်းကိုကို)က ဖိတ်ကြားသည့် အစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထိုနေရာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတွင် ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ) ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်း နာယက မောင်လှလှ (ဇေယျာဦး)က အမှာစကားပြောကြားပြီး အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမော်စန်း (မြောက်ပြင်တော်က ကိုရွှေမော်)က အသင်း၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းမှ ပေးပို့သည့် တတိယအကြိမ် ညီလာခံဗဟိုဦးစီးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရာ ဦးရီးရိမ်အမှတ် ၁၂၆၀ စင်တီမီတာကို ကျော်လွန်ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း၊ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် ၁၃၀၄ စင်တီမီတာ၊ ဇူလိုင် ၁၁ ရက်၊ မွန်လွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ၁၃၀၈ စင်တီမီတာ ဖြစ်ရာ စိုးရိမ်ရေအမှတ်အထက် တစ်ပေခွဲခန့်တွင် ရှိကြောင်း သိရသည်။

“မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ဆိပ်ကမ်းတစ်လျှောက်မှာ သဲအိတ်တွေ ချထားပြီး အရေးပေါ်ကူညီနိုင်ဖို့ အစုအဖွဲ့ဖွဲ့ပြီး အသင့်အနေအထားမှာရှိတယ်။ မြို့နယ်အလိုက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကလည်း မြစ်ရေအခြေအနေကို ရေကင်း ၅ ခုမှာ ၂၄ နာရီ စောင့်ကြည့်နေပါတယ်။ တိုင်းအတွင်းမှာ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့နဲ့ ပစ္စည်းကိရိယာများအတွက်

သတင်းများ Online မှတ်တမ်း ပေးပို့နိုင်

မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်းစာတိုက် သို့ ပေးပို့လျက်ရှိသော သတင်းများအား mdydailynewspaper@gmail.com မှ တစ်ဆင့် အချိန်မီ ပေးပို့နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

(မန္တလေးနေ့စဉ်)

မန္တလေးဆိပ်ကမ်းတွင် စိုးရိမ်ရေအမှတ်အထက် တစ်ပေခွဲခန့်တွင်ရှိရာမှ နောက်တစ်ရက်အတွင်း သုံးလက်မခန့် ကျဆင်းနိုင်

မန္တလေးဆိပ်ကမ်း၊ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဇူလိုင် ၁၁ ရက်၊ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ၁၃၀၈ စင်တီမီတာ သို့ ကျော်ရှိနေပြီး စိုးရိမ်ရေအမှတ် ၁၂၆၀ စင်တီမီတာအထက် ၄၈ စင်တီမီတာ(၁ပေခွဲကျော်)တွင်

မြစ်ရေများသည် အောက်ဘက်သို့ စီးဆင်းလာရာမှ မြစ်ဘေး တစ်လျှောက် ဆိပ်ကမ်းများတွင် စိုးရိမ်ရေအမှတ်များအထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း မိုး/ဇလညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ “မန္တလေးမြို့ အနီးဝန်းကျင်

ဧရာဝတီမြစ်ရေ စစ်ကိုင်း၊ ညောင်ဦးမြို့တွေမှာ အဲဒီမြို့ဆိပ်ကမ်းတွေရဲ့ စိုးရိမ်ရေအမှတ်အထက် ကျော်လွန်နေတယ်။ ပုံမှန်အားဖြင့် မေလလယ်ကစပြီး ဇွန်လဆန်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းဒေသတွေမှာ တစ်လလောက် မှတ်သုံးမိုးတွေ ပုံမှန်ရွာသွန်းတယ်။ မိုးရွာသွန်းမှုကနေ မြစ်များပိုင်းမှာ မြစ်ရေကြီးတာ စတင်လာရာက ဧရာဝတီမြစ်အလယ်ပိုင်းနဲ့ အောက်ပိုင်းတွေမှာ မြစ်ရေတိုးလာတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

မန္တလေးဆိပ်ကမ်းတွင် ဇူလိုင် ၈ ရက်နေ့က မြစ်ရေအမှတ် ၁၂၆၀ စင်တီမီတာမှ ဇူလိုင် ၉ ရက်နေ့တွင် မြစ်ရေအမှတ် ၁၂၆၄ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိခဲ့

အသင့်ပြင်ဆင်ထားပါတယ်”ဟု မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူက ပြောသည်။ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဇူလိုင် ၁၁ ရက်(ယနေ့)၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ စစ်ကိုင်းဆိပ်ကမ်းတွင် ၁၃၀၉ စင်တီမီတာ (စိုးရိမ်ရေအမှတ် ၁၁၅၀ စင်တီမီတာ)၊ ညောင်ဦးဆိပ်ကမ်းတွင် ၂၂၁၉ စင်တီမီတာ(စိုးရိမ်ရေအမှတ် ၂၁၂၀ စင်တီမီတာ)သို့ ရောက်ရှိနေရာ ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေအမှတ်အထက် ရောက်ရှိနေကြောင်း မိုး/ဇလမြစ်ရေ တိုင်းထွာချက်များအရ သိရသည်။ (မန္တလေးနေ့စဉ်-၉)





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

၎င်းရှေ့မှ တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက် ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက် သွားမည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုအခြေအနေ များ၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတ သည့်ပါတီဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေ များနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံအပြီးတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတ နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့သည် စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်ပွဲသို့ ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး



ရဲဝင်းဦး၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဝန်ကြီးဌာန (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို လှိုင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ် ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde ဦးဆောင်သောအဖွဲ့တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းအား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းအား မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ အီသီယိုးပီးယား ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Daba Debele Hunde သည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စည်ခန်းမ၌ လာရောက် တွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး
တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံမီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် MoU လက်မှတ်ရေးထိုး

နိုင်ငံရေး၊ မီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန် သတင်းမှန် ထုတ်လွှင့် နိုင်ရေး၊ စီးပွားရေးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍများတွင် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြားဆက်ဆံရေး ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းရင်း နှီးနှီးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းကျော်အောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်



စာမျက်နှာ ၂၄ မှ

ဦးစွာ ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်းကော်မရှင်နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အကြောင်းရင်းသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် အရေးကြီးခြေရှင်းရမည့် မိသားစုစီမံကိန်း၊ ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှမှု၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်ကျန်းမာရေးနှင့် လူ့အခွင့်အရေးများ၏ အရေးပါမှုစသည့် လူဦးရေဆိုင်ရာ ပြဿနာရပ်များကို ပြည့်သူလူထု အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကမ္ဘာ့လူဦးရေ သန်းငါးထောင်ပြည့်ခဲ့သည့် ၁၉၈၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၁ ရက်နေ့ကို အဖွဲ့ပြုပြီး ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ သန်းပေါင်းရှစ်ထောင်ကျော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့်လည်း ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့်အညီ ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့သည့်အပြင် ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသည် (၃၇)ကြိမ်မြောက် အခမ်းအနားပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ယနေ့ ကမ္ဘာ့လူဦးရေသည် သန်းပေါင်းရှစ်ထောင်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တိုးတောင်းလာသည်ကို တွေ့ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ကမ္ဘာ့လူဦးရေ တိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ စားရေးရှိမှု မပြည့်စုံခြင်းများ၊ သောက်သုံးရေးရှားပါးပြတ်လပ်ခြင်းများ၊ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်ခြင်းများ၊ ကူးစက်ကပ်ရောဂါပျံ့နှံ့ခြင်းများ၊ ရေဘေး၊ လေဘေး၊ မုန်တိုင်း ဘေး၊ စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို လူသားတို့ ယခင်ကထက် ပိုမိုရင်ဆိုင်ခံစားလာနေကြရကြောင်း၊ ထို့ပြင် တန်းတူညီမျှမှု မရှိခြင်းများ၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုများပြားလာခြင်း

သည် နိုင်ငံအများစုတွင် မွေးဖွား နှုန်း သိသိသာသာ ကျဆင်းလာခြင်းကြောင့် ကလေးဦးရေနည်းပါးလာပြီး လုပ်သားအင်အား ရှားပါးခြင်းများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများပြားလာခြင်းများနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအချို့နှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသည့် နိုင်ငံများတွင် မွေးဖွားနှုန်းမြင့်မားခြင်း၊ ပညာရေးအခြေအနေနိမ့်ကျခြင်း၊ အလုပ်လက်မဲ့များပြားခြင်း၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများပြားခြင်း စသည့် ပြဿနာများနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု

တူညီခဲ့ကြကြောင်း၊ အဆိုပါ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်များကို အခြေခံပြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီက မိမိတို့နိုင်ငံအလိုက် ကြုံတွေ့နေရသည့် ပြဿနာများနှင့် အခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းရန်၊ အချိန်မီစာရေးရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ပုံမှန်ကောက်ယူနေ ထိုင်ကြောင်း နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သုံးသပ်ပြီး ကဏ္ဍအလိုက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နယ်မြေဒေသအလိုက် အခြေခံကျသည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အခြေခံ အချက်အလက်များ ရရှိရန် အထူးပင်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုကြောင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် နိုင်ငံများအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုတွင် အဆိုပါ အချက်အလက်များ ရရှိရန် လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်းများကို ပုံမှန်ကောက်ယူနေကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ကုလသမဂ္ဂကလည်း လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရာတွင် ကိုးကားဆောင်ရွက်ရန် နိယာမများနှင့် အကြံပြုချက်များ (Principles and Recommendations) များကိုလည်း ထုတ်ပြန်ပေးထားသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ အသေးငယ်ဆုံး အုပ်ချုပ်မှု နယ်မြေအဆင့်အထိ နယ်မြေဒေသအလိုက် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းများကသာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည့် အတွက် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူရန် လိုအပ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် မကြာမီ ကောက်ယူတော့မည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အခြေခံအရ သန်းခေါင်စာရင်းကော်မရှင်အဖွဲ့အစည်းကို ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း ဖွဲ့စည်းပေးခြင်း၊ စသည်များကို ထိထိရောက်ရောက် စီမံခန့်ခွဲရန် မရှိမဖြစ် လိုအပ်သည့် အခြေခံအချက်အလက်များ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူမှု သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်လည် လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်မည်ဆိုပါက လူတိုက်လုပ်ရေးမရမီ ကာလ ၁၈၅၇ ခုနှစ်၊ ၁၈၈၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၀၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၂၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၃၁ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၄၁ ခုနှစ် တို့တွင် ၁၀ နှစ်ခြားတစ်ကြိမ်ဖြင့် ရှစ်ကြိမ် ကောက်ယူခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ သန်းခေါင်စာရင်း အချက်အလက်တချို့ကို ယနေ့အထိ ကိုးကား အသုံးပြုနေဆဲဖြစ်ကြောင်း။

- ❖ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သုံးသပ်ပြီး ကဏ္ဍအလိုက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သတ်မှတ်၍ ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်
- ❖ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နယ်မြေဒေသအလိုက် အခြေခံကျသည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အခြေခံအချက်အလက်များ ရရှိရန် အထူးပင်လိုအပ်
- ❖ သန်းခေါင်စာရင်း၏ ထူးခြားသည့် ဝိသေသလက္ခဏာတစ်ခုမှာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်စုတို့သို့ အုပ်ချုပ်မှုရေယာ အသေးငယ်ဆုံးအဆင့်ထိ အချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ခြင်းပင်ဖြစ်
- ❖ သန်းခေါင်စာရင်းကရရှိလာသည့် အချက်အလက်များသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မှန်ကန်သည့်မူဝါဒများ၊ မဟာဗျူဟာများ၊ နည်းဗျူဟာများ ချမှတ်နိုင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းများရေးဆွဲနိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ စာရင်းအင်အချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်

ကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ရှေးယခင်က ကမ္ဘာ့လူဦးရေသန်းတစ်ထောင် ပြည့်ရန် နှစ်ပေါင်းရာကျော်ကြာမြင့်ခဲ့သော်လည်း ယနေ့ကာလတွင် ဆေးဝါးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ၊ အဆင့်မြင့် နည်းပညာများနှင့် လူမှုဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည့်အပြင် လူဦးရေဆိုင်ရာ မွေးဖွားနှုန်း၊ သေဆုံးနှုန်းများ ပြောင်းလဲလာခြင်းကြောင့် လူဦးရေသန်းတစ်ထောင် တိုးရန် အချိန်သည် တဖြည်းဖြည်း

များ စသည် လူနေမှုအဆင့်အတန်းများ ကြီးမြင့်ပြီး လူတန်းစားကွာဟမှု ပြဿနာများနှင့်လည်း ရင်ဆိုင်လာကြရကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံအပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲ နိုင်ငံများတွင် အဆိုပါ ပြဿနာများ ပိုမိုဖြစ်ပွားလာသည်ကို မိမိတို့ မျက်မြင်တွေ့ကြုံနေရသည်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ကြောင်း။ လူဦးရေဆိုင်ရာ ပြဿနာများနှင့် ပတ်သက်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

တန်းတူညီမျှမရှိမှု၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှု၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးယိုယွင်းမှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တရားမျှတမှုမရှိခြင်းတို့အပါအဝင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်များ (Sustainable Development Goals) ကို ချမှတ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် သဘော

အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နယ်မြေဒေသအလိုက် အခြေခံကျသည့် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အခြေခံ အချက်အလက်များ ရရှိရန် အထူးပင်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုကြောင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် နိုင်ငံများအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုတွင် အဆိုပါ အချက်အလက်များ ရရှိရန် လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်းများကို ပုံမှန်ကောက်ယူနေကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ကုလသမဂ္ဂကလည်း လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရာတွင် ကိုးကားဆောင်ရွက်ရန် နိယာမများနှင့် အကြံပြုချက်များ (Principles and Recommendations) များကိုလည်း ထုတ်ပြန်ပေးထားသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ အသေးငယ်ဆုံး အုပ်ချုပ်မှု နယ်မြေအဆင့်အထိ နယ်မြေဒေသအလိုက် လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းများကသာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည့် အတွက် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူရန် လိုအပ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် မကြာမီ ကောက်ယူတော့မည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အခြေခံအရ သန်းခေါင်စာရင်းကော်မရှင်အဖွဲ့အစည်းကို ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း ဖွဲ့စည်းပေးခြင်း၊ စသည်များကို ထိထိရောက်ရောက် စီမံခန့်ခွဲရန် မရှိမဖြစ် လိုအပ်သည့် အခြေခံအချက်အလက်များ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူမှု သမိုင်းကြောင်းကို ပြန်လည် လေ့လာသုံးသပ်ကြည့်မည်ဆိုပါက လူတိုက်လုပ်ရေးမရမီ ကာလ ၁၈၅၇ ခုနှစ်၊ ၁၈၈၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၀၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၂၁ ခုနှစ်၊ ၁၉၃၁ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၄၁ ခုနှစ် တို့တွင် ၁၀ နှစ်ခြားတစ်ကြိမ်ဖြင့် ရှစ်ကြိမ် ကောက်ယူခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ သန်းခေါင်စာရင်း အချက်အလက်တချို့ကို ယနေ့အထိ ကိုးကား အသုံးပြုနေဆဲဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၂၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်နေသည့် စာရင်းအင်အချက်အလက်များကို နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းများ ရေးဆွဲသည့်နေရာတွင် အသုံးပြုခြင်း နှစ်စဉ် နိုင်ငံ၏ ခန့်မှန်းလူဦးရေစာရင်းကိုလည်း အနီးစပ်ဆုံး ခန့်မှန်းတွက်ချက် ထုတ်ပြန်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် နောက်တစ်ကြိမ် သန်းခေါင်စာရင်း မကောက်ယူမီ အချိန်တွင် ကြားကာလ ပြောင်းလဲလာသည့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို သိရှိရန် နှိုင်းယှဉ်လေ့လာမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် စသည့်ညွှန်ချက်များဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကြားဖြတ်လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်းကို ကောက်ယူထုတ်ပြန်ပေးခြင်းနှင့် အချိန်အထိ အသုံးဝင်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း။

»» စာမျက်နှာ ၄ မှ
ထို့ပြင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်၏ နောက်ဆုံးအချက်ဖြစ်သည့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နှစ်မှစ၍ ရေးနှင့် နည်းလမ်းကျနမူကန် မှုရှိသည့် အတွေ့အကြုံများကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် အခြေခံလိုအပ်သည့် မဲစာရင်းမှန်ကန်စေရေးကိုလည်း အထောက်အကူ ဖြစ်စေမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရ ယခုနှစ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦး ရေစာရင်း ချုပ်ဆိုပုံစံကို “ထိခိုက် လွယ်သူ ဖေးမကျ၊ အရေးပေါ်က စောင့်ရှောက်ကြ” “Helping vulnerable populations in emergencies” ဟု သတ်မှတ် ထားကြောင်း၊ အဆိုပါဆောင်ပုဒ် ချမှတ်ခြင်းသည် ယနေ့ ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ပဋိပက္ခများ၊ စစ်ပွဲများ၊ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များ၊ စားနပ်ရိက္ခာ ရှားပါးမှုများ စသည့်ဘေးဒုက္ခ အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကြောင့် အရေး ပေါ်အခြေအနေများကို လူသား များ ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရ ကြောင်း။
အထူးသဖြင့် သက်ကြီးရွယ်အို များ၊ အမျိုးသမီးငယ်များ၊ ကလေး သူငယ်များ၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများက ပိုမို



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ကမ္ဘာ့လူဦးရေစာရင်း

“ထိခိုက်လွယ်သူ ဖေးမကျ၊ အရေးပေါ်က စောင့်ရှောက်ကြ”
“Helping Vulnerable Population in Emergencies”

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၁) ရက်

ထိခိုက် ခံစားကြရကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက် ချိန်များ၊ ပဋိပက္ခများဖြစ်ပေါ်ချိန် များတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးငယ်များသည် ခုခံ နိုင်စွမ်းနည်းသည့်အပြင် သူတို့၏ သီးသန့် လိုအပ်ချက်များသည် လည်း လျစ်လျူရှုခြင်းခံရလေ့ ရှိကြောင်း၊ သူတို့၏ ဘဝလုံခြုံမှု၊ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် ကျန်းမာရေးများ ကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသည် မိသားစုနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း၏ ကောင်းကျိုးကို ပြည့်ဆည်းပေး ခြင်းလည်း ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတကာသတင်း အချက် အလက်များအရ ဘေးဥပဒ် ကျရောက် နေသူများထဲတွင် လူငယ်များစွာ ပါဝင်နေသည်ဟု သိရကြောင်း။ နိုင်ငံတစ်ချို့တွင် ဘေးဥပဒ် ကျရောက်နေသူများ၏ သုံးပုံနှစ်ပုံခန့်သည် အသက် ၂၅ နှစ်အောက် လူငယ်များဖြစ် ကြောင်း။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကျောင်း မနေသည့် လူငယ်တစ်ဝက်ခန့် တွင် ပဋိပက္ခဖြစ်နေသည့်နိုင်ငံ များ၊ ပဋိပက္ခကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် နိုင်ငံများက ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

လူငယ်များသည် နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်၊ နိုင်ငံ၏အင်အားများ ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ကလေးများ၊ အမျိုးသမီးငယ်များ ကျောင်းပညာ သင်ကြားခွင့်မရခဲ့ပါက သို့မဟုတ် သူတို့၏ လိုအပ်ချက်များကို ပြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပါက ၎င်းတို့ တစ်ဦးချင်းအတွက် သာမက ၎င်းတို့ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်သည်လည်း အားနည်း ချက်များ၊ လိုအပ်ချက်များ ရှိနေ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ထိခိုက်လွယ်သူများကို အားလုံးက ကူညီပေးမ ဖော်ဆောင်ပေးရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ဒေသန္တရအစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများကလည်း အရေး ပေါ်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအမံများ ပြင်ဆင်ထားရန်လိုအပ်ကြောင်း။

Update ဖြစ်နေရန်လည်း လိုအပ် ကြောင်း၊ ယခုလို လူဦးရေနှင့် လူမှု စီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက် များကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းရရှိရန် အတွက် လူဦးရေနှင့် အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင် စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူ ရန် လိုအပ်ကြောင်း။
ပူးပေါင်းပါဝင် ယနေ့ ကမ္ဘာ့လူဦးရေစာရင်း အခမ်း အနားကို တက်ရောက်လာကြ သူများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ်လာမည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ် အကြောင်း အရာသန်းခေါင်စာရင်းကို အမျိုး သားရေး တာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ခံယူပြီး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင် စာရင်း၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “ပြည်သူအားလုံး ပါဝင်လို့၊ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ကြစို့” “A nation-wide census, let us all participate” ဟု တိုက်တွန်း မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထိုနောက် လူငယ်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က မြန်မာနိုင်ငံတွ်း တိုးတက်ရေးအတွက် လူဦးရေ၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ဗီဒီယိုကလစ်ကိုပြသ ယင်းနောက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ လူဦးရေစာရင်း ချုပ်ဆိုပုံစံကို “ထိခိုက် လွယ်သူဖေးမကျ၊ အရေး ပေါ်က စောင့်ရှောက်ကြ” ဗီဒီယိုကလစ်ကို ပြသသည်။ ဆက်လက်၍ စတိုသန်းခေါင် စာရင်း စံတစ်ရပ်နာယက နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် တက်ရောက် လာကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်း တင်ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေစာရင်း အထိမ်း အမှတ် ခင်းကျင်းပြသထား သည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

*** အရေးပေါ်အခြေအနေတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ ထိခိုက်လွယ်သူများကို ထိထိ ရောက်ရောက် ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန်အတွက် ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များနှင့် ဒေသအလိုက် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များရရှိရန် အရေးကြီးသကဲ့သို့ နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်အညီ Update ဖြစ်နေရန်လည်း လိုအပ်**
*** ယခုလို လူဦးရေနှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းရရှိရန် အတွက် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကို မဖြစ်မနေကောက်ယူ ရန်လိုအပ်**



အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးခိုင်း သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲ ပိတ်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၁
အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တိုင်းမှူး ခိုင်း သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲ ပိတ်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ

နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်း စက် ပစ်ကွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစု ဝင်များနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစား များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ပြု လုပ်ရာ ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားအလိုက် ပစ်ခတ်စဉ်များတွင် တစ်ဦးချင်း ဆုရရှိသူများ၊ အသင်းလိုက် ဆု ရရှိသူများနှင့် ခိုင်းဆုရရှိသူ အသင်းတို့အား တာဝန်ရှိသူများ

က ခိုင်းဆုနှင့် ငွေသားဆုများ ကို အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။
အဆိုပါ တိုင်းမှူးခိုင်း သေနတ်ပစ်ပြိုင်ပွဲအား တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်နယ် အသီးသီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၂ သင်းဖြင့် ဇူလိုင် ၅ ရက်နေ့မှ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပပြု လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ (၀၃၈)

အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးခိုင်း ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၁
အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်၏ တိုင်းမှူးခိုင်း ပိုက်ကျော် ခြင်းပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်ရှိ အား ကစားခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၊

ခိုင်းအဖွဲ့ဝင်များ ပြိုင်ပွဲဝင် အား ကစားသမားများ၊ အားကစားဝါ သနာရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထား သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း များ၏ ပထမနေ့ပွဲစဉ်ယှဉ်ပြိုင် နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။



အဆိုပါ တိုင်းမှူးခိုင်း ပိုက် ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့များမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၂ သင်းဖြင့် ဇူလိုင် ၁၅ ရက်အထိ ယှဉ်ပြိုင် ကစားသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (၀၃၈)

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပညာသင်ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့သူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် တက်ရောက် သင်ကြားလျက်ရှိ သည့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ပညာသင် ထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးဖြင့် ထူးချွန် စွာ အောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်း များ၏သားသမီးများအား ဂုဏ်ပြု ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့်အဖွဲ့ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင် ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့်အဖွဲ့၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ အကြီး အကဲများနှင့် ၎င်းတို့၏အနီးများ၊

ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် မိဘများ၊ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြ သည်။ အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်

ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်ချမှတ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာတွင် အနာဂတ် ပညာရေး တိုးတက်ကောင်းမွန် စေရန် "တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ

ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူ တိုင်း လက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံ ပညာရေးစနစ်ကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်" ဟူသည့် လူမှုရေးဦးတည်ချက် ပါဝင် ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အရည်

အချင်းရှိသော ပညာတတ်များစွာ ပေါ်ထွန်းလာရေး အားပေး မြှင့်တင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ် ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝန်ထမ်း သားသမီးများထံမှ ဘာသာစုံ ဂုဏ်ထူးရှင် ခုနစ်ဦး၊ ငါးဘာသာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နှင့်အဖွဲ့ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘ များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး နှင့်အဖွဲ့ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် ဝန်ထမ်းသားသမီးများထံမှ လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင်များ၊ မိဘများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့်အဖွဲ့ အခမဲ့နယ်လှည့်ဆေးကုသခြင်း ဆောင်ရွက်

ရေနံချောင်း ဇူလိုင် ၁၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်း ဘူးမြို့နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ နယ်လှည့် ဆေးကုသမှုအစီအစဉ် ဖြင့် မင်းဘူးမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံ အုပ်ကြီး ဒေါက်တာအေးမြဝင်း ဦးဆောင်သော အထူးကုဆရာဝန် ကြီးများ၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်

များ၊ ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင်များ၊ သူနာပြုများပါဝင် သောအဖွဲ့မှ ရေနံချောင်းမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီး၌ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် မြို့နယ်အတွင်းရှိ လူနာများအား အခမဲ့ကုသပေးခဲ့ကြောင်း မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန က သိရသည်။

အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ အဖွဲ့က ရေနံချောင်းမြို့နယ်အတွင်း ရှိ ဖျားနာလူနာ (၇၂)ဦး၊ ခွဲစိတ် လူနာ(၂၃)ဦး၊ သားဖွားမီးယပ် လူနာ (OG) ၂၉ ဦး၊ ကလေး လူနာ (၅)ဦး၊ မျက်စိလူနာ(၁၁၂) ဦး၊ ဓာတ်မှန်(၁၁)ဦး၊ နား၊ နှာ ခေါင်း၊ လည်ချောင်း(၃၄)ဦး၊ အ

ဒရာဆောင်းလူနာ(၅၀)ဦး၊ စုစု ပေါင်း(၃၉၆)ဦး တို့အား ကုသပေး ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီး ဌာနက သိရသည်။ အဆိုပါကွင်းဆင်းဆေးကုသ ပေးရာသို့ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာနန္ဒဝင်းက

လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကာ ရေနံချောင်းမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇင်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာကျော် ကျော်လင်းနှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ဆရာဝန် အသင်း၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊

ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄ ဦး၊ လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၄ ဦး အပါအဝင် ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်သူ ၁၂၇ ဦးတို့ကို "ချီးမြှင့်ထိုက်သူကို ချီးမြှင့်ခြင်း" ဟူသည့် မင်္ဂလာ တရားတော်နှင့်အညီ ဆုချီးမြှင့် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် "ယနေ့ လူငယ် နှောင်ငယ်လူကြီး" ဆိုရိုး စကားအတိုင်း နိုင်ငံတဝန်ကို ပခုံးပြောင်း ထမ်းဆောင်ကြမည့် သူများဖြစ်ရာ ပညာထူးချွန်သော လူတော်လူကောင်းများ ဖြစ်လာ စေရေး၊ တက်စုံထူးချွန်သူများ ဖြစ်လာစေရေး အစဉ်ကြိုးပမ်း သွားကြရန်၊ အဆင့်အတန်းမြှင့်မား သည့် ပညာရပ်များကို ကြိုးစား သင်ယူပြီး မိမိအကျိုး၊ မိသားစု အကျိုး၊ နိုင်ငံတော်အကျိုး၊ သယံပိုး နိုင်သည့် ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် လူငယ်များ ဖြစ်လာကြစေရေး ကြိုးပမ်းကြရန် တိုက်တွန်း ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ် ထိုနေ့က ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ပညာ သင်ကြားနေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများ အတွက် ကျောင်းသုံးစာရေး ကိရိယာများ၊ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူးများဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ကြသည်။ ယင်းနေ့က ပညာသင် ထောက်ပံ့ကြေး ပေးအပ်ခြင်း အတွက် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးက လည်း ကောင်း၊ ထူးချွန်စွာအောင်မြင် ခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်း သူများကိုယ်စား ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသားတစ်ဦးက လည်း ကောင်း ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားကြပြီး ဆုရရှိ သူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယနေ့ အခမ်းအနားတွင် အခြေခံပညာ အဆင့် ဝန်ထမ်းသားသမီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၆၁၇၇ ဦးအတွက် ကျောင်းသုံးစာရေး ကိရိယာနှင့် ဗလာစာအုပ်များ၊ ဂုဏ်ထူးဖြင့် အောင်မြင်ခဲ့သူ ၁၂၇ ဦးအား ဂုဏ်ပြုလွှာနှင့် ဆုငွေများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၄၇၂)
သစ်ပင်စိုက်ပါ တို့ကမ္ဘာ သာယာလှပ စိမ်းမြမြ။

နိုင်ငံတကာ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ သတင်းများ

Wang Yibo ကို LOEWE က Cosmopolitan Magazine မျက်နှာပိုးရှင်အဖြစ် ဖော်ပြထား



စပိန်ကုန်အမှတ်တံဆိပ် တစ်ခုဖြစ်သည့် LOEWE သည် Spanish Luxury Fashion House တစ်ခုဖြစ်ပြီး သားရေနှင့်ပြုလုပ်သောပစ္စည်း၊ အဝတ်အထည်အပြင် ရေမွှေးနှင့် အဝတ်အစားများရောင်းသည့် ဖိနပ်ဖက်ရှင်ဘရန်ဒ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ဝမ်ရီဘိုကို Cosmopolitan မဂ္ဂဇင်း မျက်နှာပိုးရှင်အဖြစ် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါကုမ္ပဏီကို ၁၈၄၆ ခုနှစ်တွင် တည်ထောင်၍ Moet Hennessy နှင့် Louis Vuitton တို့ပေါင်းစည်းထားသည့် Luxury ကုန်ပစ္စည်းကုမ္ပဏီဖြစ်ကာ စပိန်ဘုရင်မ အားပေးထားပြီး တော်ဝင်မိသားစုလက်စွဲဖြစ်ခဲ့ကာ သူ့လက်အောက်တွင် Tiffany, Dior, Fendi နှင့် Givenchy တို့ ရှိခဲ့သည်။

နှင့် ပြိုင်ဖက်ဖြစ်ခဲ့ကာ ဝမ်ရီဘိုကိုရရှိရန် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားခဲ့ပြီး Cosmopolitan Magazine မျက်နှာပိုးရှင်အဖြစ် ၂၀၁၉၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ဖော်ပြခဲ့ပြီး LOEWE က ဝမ်ရီဘိုနှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လတွင် သဘောတူညီမှု ရခဲ့ကာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် စွန့်လွှတ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ (SKY) *****

Xiao Zhan နှင့် MLOW ကုန်အမှတ်တံဆိပ် လက်တွဲခွင့်ရရှိ

တရုတ်အနုပညာရှင် ရောင်းကုန်နှင့် သူ့အဖွဲ့များက ကုန်အမှတ်တံဆိပ် ရွေးချယ်သည့် နေရာတွင် စည်းကမ်းတင်းကျပ်ပြီး အရည်အသွေးနှင့်ပတ်သက်၍ သေချာစိစစ်ရွေးချယ်လေ့ရှိရာမှ MLOW ဘရန်ဒ်နှင့် လက်တွဲခွင့်ရခဲ့၍ ဥက္ကဋ္ဌက ဝမ်းသာစကားပြောကြားထားသည်ဟု ဝမ်ရီဘိုဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် ဥက္ကဋ္ဌက ယခင်သုံးနှစ် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ရောင်းကုန်နှင့် လက်တွဲရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့သော်လည်း အရည်အသွေးမပြည့်မီသေး၍ မအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခု သူတို့၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုကြောင့် ရောင်းကုန်နှင့် လက်တွဲခွင့်ရခဲ့ကြောင်း၊ MLOW က ရောင်းကုန်ကို သံတမန်အဖြစ် ကြေညာပြီး သုံးရက်

အတွင်း ရောင်းအား ယွမ်သန်း ၂၀၀ ရရှိခဲ့သည်ဟု ဝမ်းသာစကား ပြောကြားထားသည်။ ရောင်းကုန်၏ ဒရမ်မာဇာတ်ကား ကြိုက်သူများရှိသကဲ့သို့ ရောင်းကုန်ကြော်ငြာသည့် ဘရန်ဒ်ကို စိတ်ချ၍ ဝယ်သူများလည်းရှိကာ အသစ်ကြော်ငြာတိုင်း လုပ်ဝယ်ရသည်ကို ပျော်စရာကောင်းသည့် အပူလည်း ရှိခဲ့သည်။ (SKY)



Babymonster အဖွဲ့ Digital Single နှင့် ပြန်ရောက်လာ



ပိုင်ဂျီအင်တာတိန်းမင့်၏ နောက်ဆုံးထုတ် အမျိုးသမီးကေပေါ့ပီအဖွဲ့ ဘော့ဘီမွန်းစကားသည် ဂီတသစ်ကို Digital Single နှင့် ပြင်ဆင်ထားပြီး ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည်ဟု အေကေပေါ့ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ရွန်လလယ်က ဘော့ဘီမွန်းစကားအဖွဲ့၏ ပုံရိပ်များကို နမူနာထုတ်ပြော Digital Single သီချင်းတစ်ပုဒ် Forever ဟု အမည်ပေးထားပြီး ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်သည်ဟု ကြေညာခဲ့သည်။ အမျိုးသမီးချော ခုနှစ်ဦးနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ဘော့ဘီမွန်းစကားအဖွဲ့မှာ ကေပေါ့ပီလောကမှ အချိန်ကြာမြင့်စွာ ပျောက်ကွယ်နေရာမှ Forever သီချင်းနှင့် Digital Single သီချင်းကို ထုတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ သီချင်းကို ဇူလိုင်လ ၁ ရက်တွင် ထုတ်ဝေခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ (SKY)

Song Hye Kyo နှင့် Cha EunWoo ကို ဇာတ်ကားရိုက်ရန် ပရိသတ်တောင်းဆိုထား

ဆောင်းဟေကိုနှင့် ချာအန်ဂူးတို့ အိတ်လီနိုင်ငံရှိ Chaumet Gala Dinner ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပရိသတ်အာရုံစိုက်မှု ရရှိခဲ့ပြီး ဇာတ်ကားအတွက် တွဲရိုက်ရန် တောင်းဆိုထားကြသည်ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။ အဆိုပါပွဲတွင် ဆောင်းဟေကိုနှင့် ချာအန်ဂူးကို လှပသည့် ညနေခင်းတွင် အနုပညာကြယ်ပွင့် နှစ်ဦး တောက်ပ၍ ခွဲမက်ဖွယ် အသွင်အပြင်ကြောင့် ကမ္ဘာ့ပရိသတ် အာရုံစိုက်ခံရကာ ဇာတ်ကားအတွက်ရိုက်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းပွဲတော်ကို နာမည်ကြီး

လက်ဝတ်ရတနာအမှတ်တံဆိပ် Chaumet က ကျင်းပခဲ့ပြီး ဆောင်းဟေကိုနှင့် ချာအန်ဂူးတို့ တွဲရိုက်ထားသောဇာတ်ပုံမှာ လိုက်ဖက်ညီမှုရှိပြီး တော်ဝင်ဆန်သော အလှတရားနှင့်တွေ့ရ၍ ပရိသတ်

များက နှစ်ဦးသား အတူရှိနေသည်မှာ ပြီးပြည့်စုံမှုရှိကာ စိတ်ကူးယဉ်အခန်းဇာတ်လမ်း ရိုက်ပေးပါဟု တောင်းဆိုထားသော မှတ်ချက်များစွာ ပေးထားကြသည်။ (SKY)



အကူပရိတိန်းများဖြင့် ကင်ဆာထိုးဆေးဖော်စပ်အောင်မြင်

စပိန်နိုင်ငံ နာဗာရာဒေသရှိ ဆီမာတက္ကသိုလ် နှင့် ပွမ်ပူဇာဘရာ တက္ကသိုလ်မှ သုတေသီများနှင့် မားသု တေသန



အဖွဲ့အစည်းဆေးရုံမှ ပညာရှင်များ ပူးပေါင်းကာ ကင်ဆာတိုက်ဖျက်ရေး ထိုးဆေးတစ်မျိုးကို မကြာသေးမီက ဖော်စပ်ပြီး လက်တွေ့စမ်းသပ်ကြည့်ခဲ့သည်။ ထိုသို့စမ်းသပ်ကြည့်ရာမှ ထွက်ပေါ်လာသော ရလဒ်ကောင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်ထုတ် သိပ္ပံတိုက်တက်မှုများ ကျနာယ်တွင် အသေးစိတ် စာတမ်းရေးသားထားသည်။ လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်အနည်းငယ်က ဒီဗီဇရုပ်အုပ်စုကို အာရုံစိုက်မှုတိုးမြှင့်လာကြောင်း၊ ဒီဗီဇရုပ်တွေထဲက တချို့ဟာ ပရိတိန်းငယ်လေးတွေကို နည်းပညာသစ်တွေက ဖော်ထုတ်ပေးလိုက်တဲ့ သဘောဖြစ်ပါတယ်ဟု မားသုတေသနအဖွဲ့အစည်းဆေးရုံမှ သုတေသီ မားအယ်လ်ဘာက ရှင်းလင်းပြောပြသည်။ ၎င်းတို့ဖော်စပ်နိုင်ခဲ့သော အကူပရိတိန်းထိုးဆေးသည် ကင်ဆာအကြိတ်တွေပွားလာခြင်းကို ရပ်တန့်စေနိုင်သည်ဟု ဆီမာတက္ကသိုလ်မှ သုတေသီ ပူရီဖော်တက်စ်ကလည်း အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (SCI)

Tang Wei ပါဝင်သည့် Wonderland ရုပ်ရှင် ပရိသတ်ဝေဖန်ထားကြ

တရုတ်မင်းသမီး တန်ဝမ်နီ ယူမီ၊ ဝူဆေနှင့် အထူးသရုပ်ပါဝင်ထားသည့် ကိုရီးယားရုပ်ရှင် Wonderland တွင် နာမည်ကြီးကာ တန်ဝမ်နီ၏ခင်ပွန်း ဒါရိုက်တာ သရုပ်ဆောင်များစွာ ပါဝင်ထားပြီး ရုံတင်ပြသခဲ့ရာမှ ပရိသတ်ဝေဖန်သံများ ပေါ်ထွက်ခဲ့သည်ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။ အဆိုပါဇာတ်ကားတွင် တန်ဝမ်နီ၊ ဘေးဆွီ၊ ပတ်ဘိုဂန်း၊ ကျောင်းကိုင်လမ်းနှင့် ဇာတ်အိမ်ကို အားမရကြသူများက တန်ဝမ်နီခေါင်းဆောင်၍ အခန်းများစွာပါဝင်မှုကို မနှစ်သက်ကြခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ဝေဖန်ထားကြသည်။ ယင်းရုပ်ရှင်တွင် ကွဲကွာနေသည့်လူများ၊ သေဆုံးပြီးသူများနှင့် ဆက်သွယ်၍ ရနိုင်သည့် AI နည်းပညာသုံး Video call ဝန်ဆောင်မှုအကြောင်း စိတ်ကူးယဉ်ရိုက်ကူးထားခြင်းဖြစ်ကာ Rating 6.57 ထိ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ (SKY)



EXO မှ Suho က ပရိသတ်ကို တောင်းပန်စကားပြောကြား

အိမ်ဖိုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဆူဟိုသည် လက်ရှိ သင်တန်းတက်ရောက်နေပြီး EXO-CBX (Chen, Baekhyun နှင့် Xumin) တို့ကြား ပြဿနာများကို ကြားသိခဲ့ရ၍ အားလုံးကိုယ်စား တောင်းပန်စကားပြောကြားသွားသည်ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။ အဆိုပါဖြစ်ရပ်မှာ အိမ်ဖိုအဖွဲ့ဝင်သုံးဦးဖြစ်သည့် ချန်၊ ဘီတ်၊ ဟွမ်နှင့် ဆူမင်တို့က INB 100 အေဂျင်စီထုထောင်ကာ အက်စ်အမ်အင်တာတိန်းမင့်နှင့် ပြဿနာ

ဖြစ်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပြီး အက်စ်အမ်က သူတို့အပေါ် တရားမျှတမှုမရှိဟု သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အက်စ်အမ်ကလည်း EXO-CBX ၏ တစ်ကိုယ်တော်လှုပ်ရှားမှုများရရှိသည့် ငွေကြေးကို ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းယူခြင်းသည် တရားမျှတသည်ဟု ထုတ်ပြန်ထားခြင်းဖြစ်၍ ဆူဟိုမှာ ကြားရသော သတင်းအတွက် ပရိသတ်များကို တောင်းပန်စကားပြောကြားထားသည်။ အိမ်ဖိုအဖွဲ့မှာ ဆောင်းရာသီအတွက် အယ်လ်ဘမ်သစ်ပြင်ဆင်



သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ ဆက်လက်ပါဝင်ရေး ဆုံးဖြတ်ရန် ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် တာဝန်ရှိသည်ဟု နန်စီပေလိုဆီပြောကြား

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၁၁
လက်ရှိသမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆက်လက်ပါဝင်ရေး၊ မပါဝင်ရေးကိစ္စ ဆုံးဖြတ်ရန် ကာယကရိုင်ဖြစ်သူ ဂျိုးဘိုင်ဒင် ဦးစား တာဝန်ရှိသည်ဟု အမေရိကန်အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဟောင်း နန်စီပေလိုဆီ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်က ပြောကြားလိုက်ကြောင်း အမိအကပ်အင်န်ဘီဘီသတင်း ဌာနက ဖော်ပြသည်။



အဆိုပါ သတင်းဌာနနှင့် တွေ့ဆုံရန်အစီအစဉ်တွင် ၎င်းက ယင်းကဲ့သို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။
တစ်ဖက်တွင်လည်း ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ အမတ်အင်အား စုဝေးရာကပင်လျှင် ဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ သတိလက်လွှတ်ဖြစ်မှုကို ထောက်ပြကာ နုတ်ထွက်သင့်သည်ဟု တိုက်တွန်းနေကြောင်း သိရသည်။

INTERNATIONAL NEWS

နိုင်ငံတကာသတင်းများ



ပရင့်ထုတ်နိုင်သော ဆိုလာဆဲလ်တီထွင်နိုင်သဖြင့် ဥရောပတီထွင်ပညာရှင်ဆုချီးမြှင့်ခံရသည့် ဆောလ်နည်းပညာအုပ်စု၏ ဦးဆောင်သူ ပိုလန်သိပ္ပံပညာရှင် အော်လဂါဗာလင်ကီးဝစ်ချ်ကို တွေ့ရစဉ်။

စားဆီများကို ရေနံတင်သင်္ဘောဖြင့် တင်ဆောင်ခြင်းကိစ္စ တရုတ်အစိုးရအာဏာပိုင်များ စုံစမ်းစစ်ဆေးသွားမည်

ပေကျင်း ဇူလိုင် ၁၁
တရုတ်နိုင်ငံတွင် စားဆီများကို ရေနံတင်သင်္ဘောဖြင့် တင်ဆောင်ခြင်း ကိစ္စပေါက်ကြားသွားရာမှ ဝေပိုင်လူမှုကွန်ရက်တွင် လူပေါင်းသန်းနှင့်ချီကာ ပြစ်တင်ဝေဖန်လျက်ရှိကြောင်း ဘီဘီစီ သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
အစိုးရပိုင် ကုန်ပစ္စည်းပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီနှစ်ခုဖြစ်သည့် စီနီဂရိန်းနှင့် ဟုတ်ဖူးလဂရိန်း တို့တွင် တာဝန်ရှိကြောင်း ထိုလူမှုကွန်ရက်တွင် ထောက်ပြထားကြရာ တရုတ်အစိုးရအာဏာပိုင်များက စုံစမ်းစစ်ဆေးသွားမည်

ဖြစ်ကြောင်း သတင်းစာနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားဌာနအသီးသီးမှတစ်ဆင့် တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။
တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကုန်တင်သင်္ဘောပေါ်တွင် မည်သည့် ကုန်ပစ္စည်းကိုမဆို တင်ဆောင်နိုင်သည်ဟု ခွင့်ပြုထားသည်။
ရေနံတင်ပြီးနောက် စားဆီမတင်ရဟု ကန့်သတ်ထားခြင်း မရှိသဖြင့် အများစားသုံးရန် ထိုစားဆီများကို တင်ဆောင်လာရာမှ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း ဝေပိုင်လူမှုကွန်ရက်တွင် ဝေဖန်ထောက်ပြထားကြောင်း သိရသည်။



နေ့စဉ်ကျန်းမာရေးအတွက် ဂလက်စီလက်စွပ်ကို သမ်းဆောင်းကုမ္ပဏီက စတင်မိတ်ဆက်ပြသ

ဆိုလ် ဇူလိုင် ၁၁
တောင်ကိုရီးယားအခြေစိုက် ဆစ်ဆောင်းနည်းပညာကုမ္ပဏီက နေ့စဉ် ကျန်းမာရေးအတွက် ဂလက်စီလက်စွပ်ဟု ခေါ်ဆိုသော ထုတ်ကုန်သစ်ကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် က စတင်မိတ်ဆက်ပြသခဲ့ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
ထိုလက်စွပ်သည် စမတ်

လက်စွပ်တစ်မျိုးဖြစ်ပြီး ဝတ်ဆင်ထားသူ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေအရပ်ရပ်ကို အချိန်မလပ်မှတ်တမ်းတင်ထားပေးမည်ဟု ဆိုသည်။
အသွင်ဆန်းသော အဆိုပါ ဂလက်စီလက်စွပ်ကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် အကွင်းရေ ၄ သန်းခန့် အထိထုတ်လုပ်ရန်ရည်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။



အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနောက်ပိုင်းတွင် လူပေါင်း ၁၆ သန်းကျော် အပူဒဏ်ခံနေရသည်ဟု ဆို

ဝါရှင်တန် ဇူလိုင် ၁၁
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အနောက်ပိုင်းတွင် အပူလှိုင်း ဖြတ်ကာ လူ ၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ရပြီဟု အမေရိကန် သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
နေဗားဒါပြည်နယ် လတ်စ်

ဗီးဂတ်စ်မြို့တွင် လေးရက်ဆက်တိုက် အပူချိန်မြင့်တက်ခဲ့ရာ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်က ၄၆ ဒီဂရီ ၁ ဒီဂရီဆဲလ်ဆီးယပ်စ်အထိ ရောက်ရှိခဲ့သည်။
ထိုမြို့တွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ်က စံချိန်တင်ခဲ့သော အပူချိန် ၄၆ ဒီဂရီ ၆ ဒီဂရီဆဲလ်ဆီးယပ်စ် ကို ဇူလိုင် ၇ ရက်တွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။
လတ်စ်ဗီးဂတ်စ်တွင် ၁၅ နှစ်အတွင်း အပူလှိုင်းဆုံးရှုံးလိုလင် ဖြစ်နေကြောင်း နေဗားဒါတောင်ပိုင်းရှိ အမျိုးသားမိုးလေဝသဌာနတွင် နှစ် ၃၀ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော မိုးလေဝသပညာရှင် ဂျွန်အဲဒ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အနောက်မြောက်ပိုင်းရှိ အော်ရီဂွန်နှင့် ဝါရှင်တန်ပြည်နယ်နှစ်ခုတွင်လည်း အလားတူ အပူချိန်မြင့်တက်နေကြောင်း သိရသည်။

ပင်လယ်ထဲရေဆင်းကူးသည့် တရုတ်အမျိုးသမီးကို ကမ်းစပ်မှ ကိုလိုမီတာ ၈၀ ခန့် အကွာ၌ ကယ်ဆယ်ခဲ့ရာ သေဆုံးခဲ့ရ

တိုကျို ဇူလိုင် ၁၁
ပင်လယ်ထဲရေဆင်းကူးသည့် အသက် ၂၀ ကျော် အရွယ် တရုတ်အမျိုးသမီးကို ဂျပန် ကမ်းစပ်မှ ကိုလိုမီတာ ၈၀ ခန့် အကွာ၌ ကယ်ဆယ်ခဲ့ရာ သေဆုံးခဲ့ရသော ဖြစ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဂျပန်ကမ်းရိုးတန်းစောင့်တပ်ဖွဲ့က ဇူလိုင် ၁၁ ခုည အပူချိန် ၄၈ ဒီဂရီ ၃ ဒီဂရီဆဲလ်ဆီးယပ်စ်က စံချိန်ချိုးခဲ့သည်။
လတ်စ်ဗီးဂတ်စ်တွင် ၁၅ နှစ်အတွင်း အပူလှိုင်းဆုံးရှုံးလိုလင် ဖြစ်နေကြောင်း နေဗားဒါတောင်ပိုင်းရှိ အမျိုးသားမိုးလေဝသဌာနတွင် နှစ် ၃၀ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော မိုးလေဝသပညာရှင် ဂျွန်အဲဒ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။

ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ကြောင်း စီအင်န်အေသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
ဇူလိုင် ၈ ရက်ညနေပိုင်းက ထိုအမျိုးသမီးသည် ရာဘာကွင်းစီးပြီး ပင်လယ်ကမ်းစပ်၌ ရေကူးနေစဉ်လှိုင်းပုတ်ရာ နောက်သို့ပါသွားကာ ပျောက်ဆုံးသွားသဖြင့် ကယ်ဆယ်ပေးရန် သူငယ်ချင်းဖြစ်သူက ဒေသစောင့်ချိန်ညှိ ၇ နာရီ ၅၅ မိနစ်ခန့်တွင် ကုန်စုံဆိုင်တစ်ဆိုင်မှ တစ်ဆင့် တိုင်ကြားခဲ့သည်။
ယင်းတိုင်ကြားမှုကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် ကမ်းရိုးတန်းစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ ကယ်ဆယ်ရေးသမားများ လိုက်လံရှာဖွေကြသော်လည်း တစ်ရက်ကြာသည်အထိ မတွေ့သဖြင့် လက်လျှော့ရမလို ဖြစ်နေခဲ့သည်။



လတ်စ်ဗီးဂတ်စ်တွင် ၁၅ နှစ်အတွင်း အပူလှိုင်းဆုံးရှုံးလိုလင် ဖြစ်နေကြောင်း နေဗားဒါတောင်ပိုင်းရှိ အမျိုးသားမိုးလေဝသဌာနတွင် နှစ် ၃၀ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော မိုးလေဝသပညာရှင် ဂျွန်အဲဒ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အနောက်မြောက်ပိုင်းရှိ အော်ရီဂွန်နှင့် ဝါရှင်တန်ပြည်နယ်နှစ်ခုတွင်လည်း အလားတူ အပူချိန်မြင့်တက်နေကြောင်း သိရသည်။

လက်စွပ်တစ်မျိုးဖြစ်ပြီး ဝတ်ဆင်ထားသူ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေအရပ်ရပ်ကို အချိန်မလပ်မှတ်တမ်းတင်ထားပေးမည်ဟု ဆိုသည်။
အသွင်ဆန်းသော အဆိုပါ ဂလက်စီလက်စွပ်ကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် အကွင်းရေ ၄ သန်းခန့် အထိထုတ်လုပ်ရန်ရည်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။



ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ်ကို ရာထူးမှပယ်ရှားစေလိုသော အမှု ပွဲစည်းပုံအခြေခံဥပဒေခုံရုံးက ဇူလိုင် ၂၄ ၌ ကြားနာမည်



ဘန်ကောက် ဇူလိုင် ၁၁
လက်ရှိအာဏာရ ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ် ဆရက်သာ သာဗီဆင်ကို ရာထူးမှပယ်ရှားစေလိုသော အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ထိုင်းပွဲစည်းပုံအခြေခံဥပဒေခုံရုံးက လာမည့် ဇူလိုင် ၂၄ ၌ ကြားနာမည်ဖြစ်ကြောင်း စီအင်န်အေ သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
စက်တင်ဘာလမတိုင်မီ အဆိုပါအမှုကို စီရင်ဆုံးဖြတ်နိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားကြောင်း ဇူလိုင်လဆန်းပိုင်းတွင် ထိုတရားရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သေးသည်။
တရားရုံးကို မထီမဲ့မြင်မှုဖြင့် အကျဉ်းကျခံခဲ့ရသည့် ရှေ့နေ ပီချစ်ချူအင်ဘန်ဆိုသူကို

အရည်အချင်းမပြည့်မီဘဲ ဝန်ကြီးခန့်အပ်ခဲ့သဖြင့် ဝန်ကြီးချုပ် ဆရက်သာ သာဗီဆင်ကို ရာထူးမှပယ်ရှားရန် ထိုင်းတပ်မတော်က ခန့်အပ်ထားသော အထက်လွှတ်တော်အစု ၄၀ ဦး၏ လိုက်လျော့ခွင့်ပြုချက်အရ မေလက တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ပီချစ်နုတ်ထွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သဖြင့် မိမိတွင် အပြစ်မရှိဟု ဝန်ကြီးချုပ် ဆရက်သာ သာဗီဆင်က ငြင်းချက်ထုတ်ထားသော်လည်း အကယ်၍ ၎င်းရာထူးမှပယ်ရှားခံရလျှင် ဖူထိုင်းပါတီက ဝန်ကြီးချုပ်လောင်းတစ်ဦးကို ရွေးချယ်ကာ ပါလီမန်က မဲခွဲဆုံးဖြတ် တင်မြှောက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

များ လိုက်လံရှာဖွေကြသော်လည်း တစ်ရက်ကြာသည်အထိ မတွေ့သဖြင့် လက်လျှော့ရမလို ဖြစ်နေခဲ့သည်။

ဇူလိုင် ၁၀ ရက်နံနက် ၇ နာရီ ၄၈ မိနစ်ခန့်တွင် ဘောဆောကျွန်းဆွယ်တောင် ဖျားပိုင်း၌ ကုန်သင်္ဘောတစ်စင်းအနီး ယင်းပျောက်ဆုံးနေသော အမျိုးသမီးသည် ကမ်းစပ်မှ ကိုလိုမီတာ ၈၀ ခန့်အကွာတွင် ရာဘာကွင်းပေါ်၌ပေါလော မျောပါနေသည်ကို တွေ့ရကြောင်း ကြီးမဲ့ကြေးနန်းဖြင့် ဆက်သွယ်လိုက်ရာ ကယ်ဆယ်ရေးသမားနှစ်ဦး ချက်ခြင်းသွားရောက်ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အမြို့မြို့ အနယ်နယ်မှ မှုခင်းသတင်းများ

ရေးမြို့နယ်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အမျိုးသားတစ်ဦးကို သတ်ဖြတ်ပြီး နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးထားသည်ဟု အထင်အမြင်လွှဲဖားစေသည့် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ ရေးသားဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် စူလိုင် ၁၁
မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့၌ စူလိုင် ၈ ရက်တွင် မြစ်ကွေ့ကမ်းသားပေးပြီး ပြန်လာသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ကွမ်းသီးလိုက်လံဝယ်ယူသည့် အမျိုးသားနှစ်ဦးကိုလည်း လူသားဒိုင်းသဖွယ် ဖမ်းဆီးထားကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရသည်။



လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် စတင်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်အတွက် နှစ်ဖက် အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ထိရောက်သော လက်နက်ကြီးပစ်ခတ်မှုများကြောင့် အကြမ်းဖက်သမားများ ထိခိုက်သေဆုံးမှုများဖြင့် အရှေ့ဘက်သို့ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့

ကြောင်း၊ ထို့နောက် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည့် နေရာမှ အကြမ်းဖက်သမား အလောင်းတစ်လောင်းနှင့်အတူ အမ်း-၁၆ ကျည်အိမ်တစ်ခု၊ ၎င်းကျည်ငါးတောင့်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အရပ်သားပြည်သူများကို သတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် ဖမ်းဆီးထားခြင်းမရှိကြောင်း လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများသည် နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအပေါ် ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲဖားစေရန်အတွက် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လုပ်ကြံရေးသားပြီး လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများမှ တစ်ဆင့် လှုံ့ဆော်ရေးသားဝါဒဖြန့်ဝေနေခြင်း သာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဆေးဝါးများ ပြစ်သင့်ပြစ်ထိုက်သည့်ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချစေရေးအတွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုပေါင်း (၁၀၀)ကြိမ် ပြုလုပ်

မန္တလေး၊ စူလိုင် ၁၀ များမှ မြေပြင်ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု ဆေးနှင့်ဆေးဝါးများအား ဈေးကွက်အတွင်း ဖြစ်သင့်ဖြစ် ရန်ရည်ရွယ်၍ (၈.၇.၂၀၂၄) ရက်မှ (၃၀.၆.၂၀၂၄) ရက် အထိ ချစေရန်အတွက် ပြည်သူ့ကုန်း ဗဟုရောင်းဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းကာ နှစ်လအတွင်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုပေါင်း (၁၀၀) ကြိမ် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။

ယခင်ကလည်း ဆေးကုမ္ပဏီများနှင့်ဆေးဆိုင်များ၊ ဆန်း ဆီနှင့် အခြားကုန်စည်များကို ဈေးကွက်တွင်း ဖြစ်သင့်၊ ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချစေရန် အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မေ ၈ ရက်မှစတင်ကာ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးမှုများကို အရှိန်မြှင့်တင် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ဆေးနှင့်ဆေးဝါးများအား ဈေးကွက်အတွင်း ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက် သည့်ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချစေရေး၊ ဈေးကွက်အတွင်း ပစ္စည်းပြတ် လတ်မှုမရှိစေရေး၊ လုပ်ငန်းရှင် များအနေဖြင့် အခက်အခဲတစ်စုံ တစ်ရာရှိပါက အချိန်မီတင်ပြ သွားရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန

ရောဂါတစ်ရပ် ရှောင်ရှားရေးအတွက် လာမည့် ရေအောက်ကန်များ ရေးသားလွှတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေး



ရေန်ချောင်း၊ စူလိုင် ၁၁ ထိုသို့ ရေးသားလွှတ်ရာသို့ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြောင်းရွှေ့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေန်ချောင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးပြည့်ပြီးမောင် ဦးစီး၍ မြို့နယ်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲ၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထိုသို့ ရေးသားလွှတ်ရာသို့ ရေန်ချောင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးပြည့်ပြီးမောင် ဦးစီး၍ မြို့နယ်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ကြက်ခြေနီအသင်းခွဲ၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၄၇၂)

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝဲခံများ၏ လှုံ့ဆော် ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် စူလိုင် ၁၁
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝဲခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ် လျက်ရှိသည်။

ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲ ဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်တရားအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ် ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း စူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ် ဆောင်ခဲ့သည့် "Hsu (Hsu May Oo)" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သစ်လျှော်ကျွန်းမြို့နယ် လေးဒေါင့်ကန် ရပ်ကွက် နေ ဆုမေဦးအား ည ၁၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင်လည်းကောင်း၊ "Daw Htay Htay" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ သစ်လျှော်ကျွန်းမြို့နယ် လေးဒေါင့်ကန်ရပ်ကွက် နေ ချောစုလိုင်း၊ "El

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ ဖြစ်စေ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသိဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့် ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇဝတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၂၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း စူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ် ဆောင်ခဲ့သည့် "Hsu (Hsu May Oo)" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သစ်လျှော်ကျွန်းမြို့နယ် လေးဒေါင့်ကန် ရပ်ကွက် နေ ဆုမေဦးအား ည ၁၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင်လည်းကောင်း၊ "Daw Htay Htay" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ သစ်လျှော်ကျွန်းမြို့နယ် လေးဒေါင့်ကန်ရပ်ကွက် နေ ချောစုလိုင်း၊ "El

Nander" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ တာမွေမြို့နယ် ကျောက်မြောင်းကြီး ရပ်ကွက် နေ အိန္ဒဒာဝင်းနှင့် "Wah Wah Aung" Viber အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ တာမွေမြို့နယ် အရိုကုန်းရပ်ကွက်နေ ရွှေဝါထိန်ဝင်းတို့အား ည ၁၁ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်း အသီးသီး၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုနှင့်လှုပ်အရေးယူခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်စေရန် သတ်မှတ်ရေး နှိုးဆော်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်

မန္တလေး၊ စူလိုင် ၁၁ မဟာအောင်မြေမြို့နယ် အတွင်း ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများ ရေကြီးရေလျှံမှုအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ မီးသတ်ဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများမှ ဇွန်လပိုင်းမှစတင်၍ လိုက်လံ နှိုးဆော်ပေးလျက်ရှိသည်။ မဟာအောင်မြေခရိုင်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဝါဆို ဝါခေါင်လများတွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပေါ်တတ် သောကြောင့် ရွှေ့ပြောင်းအန္တရာယ်များ၊ လူနေမှုတာဝန်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေတတ်သောကြောင့် ကြိုတင် ကာကွယ် နိုင် စေရန်အတွက် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနဦးစီးအရာရှိ ဦးညွန့်ဝင်းအောင်၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့်

စူလိုင် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်း တိုင်းထွာချက်အရ စိုးရိမ်ရေအမှတ် (1260cm) ထက်ကျော်လွန်ပြီး (1308cm) ရောက်ရှိနေသောကြောင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ရေဝတ်မြစ်ဘေးတွင် နေထိုင်ကြသော အများပြည်သူများနှင့် လူနေအိမ်များအား သတိပေးထုတ်ပြန်ရန်နှင့် ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်လာပါက လွတ်ကင်းရာနေရာသို့

ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်စေရန်အတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများ ပြုလုပ်ထားရန် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများမှ လိုက်လံနှိုးဆော်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် အရေးပေါ်အန္တရာယ်များ ဖြစ်ပေါ်လာပါက မီးသတ်ဦးစီးဌာနသို့ အချိန်မီရှေး ဆက်သွယ်အကူအညီတောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (၅၉၆)

နိုင်ငံရေးပါတီ (၂၃) ပါတီ၏ ပူးတွဲသဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလဆန်း (၆) ရက်
၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၁) ရက်

၁။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလအတွင်း မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် (၃) ဖွဲ့သည့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နယ်မြေဒေသများအတွင်း ၁၀၂၇ စစ်ဆင်ရေးအမည်ဖြင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ စတင်ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းနောက် MNDAA/TNLA/AA နှင့် ယင်းအဖွဲ့အစည်းများအား ကူညီဆက်စပ်၊ ပါဝင်ပတ်သက်နေသော အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများသည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ရပ်စဲထားမှုကို အခွင့်ကောင်းယူပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လမှစ၍ ၁၀၂၇ ဒုတိယလှိုင်းအမည်ဖြင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများအား ထပ်မံလုပ်ဆောင်လာခဲ့ပါသည်။

၂။ ယခုအခါ အထက်ပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းများသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ စစ်ရေးပစ်မှတ်မဟုတ်သော အများပြည်သူနေထိုင်ရာ ဖြိုကြီးများအား အဝေးမှ လက်နက်ကြီးများ၊ Drop Bomb များဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်း၊ ၎င်းတို့နှင့် လူမျိုးမတူသူ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် နယ်မြေဒေသအတွင်းမှ ခြိမ်းခြောက်နှင်ထုတ်ခြင်း စသည့်အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များအား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိနေပါသည်။

၃။ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် လက်ရှိဖြစ်ရပ်များအပေါ် အောက်ပါအတိုင်း ရှုမြင်သုံးသပ်ပါသည်-

(က) မြန်မာနိုင်ငံ သမိုင်းတစ်လျှောက် ရှေးပဝေသဏီကပင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ အတူတူနေထိုင် လေ့ရှိခဲ့ကြပါသည်။ သို့ရာတွင် အထက်ပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့နှင့် လူမျိုးစုမတူသော အခြား တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် နယ်မြေဒေသအတွင်းမှ ခြိမ်းခြောက်နှင်ထုတ် ပြောင်းရွှေ့စေခြင်းသည် တစ်မြေတည်းနေ တစ်ရေတည်းသောက် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဖြိုဖျက်ဆီးခုံရုံသမာက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ၏ ပုဒ်မ (၃၅၅) ပါ "နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း မည်သည့်အရပ်ဒေသ၌ မဆို ဥပဒေနှင့်အညီ အခြေစိုက်နေထိုင်ခွင့်ရှိသည်" ဟူသော ပြဋ္ဌာန်းချက်အား အတိအလင်း ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင်ပါသည်။

(ခ) အထက်အပိုဒ်ပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသည့် နယ်မြေဒေသအတွင်းမှ အခြားတိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများကို အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက် နှင်ထုတ်ခြင်းသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်ရေးကြေညာစာတမ်း အပိုဒ် ၁၃(၁) ပါ "လူတိုင်းတွင် မိမိ၏နိုင်ငံနယ်နိမိတ်အတွင်း၌ လွတ်လပ်စွာသွားလာရွှေ့ပြောင်းနိုင်ခွင့်၊ နေထိုင်ခွင့်ရှိသည်" ဟူသော ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို အတိအလင်း ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရှုမြင်ပါသည်။

(ဂ) ၎င်းအပြင် အဆိုပါ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဆင့်ဆင့်သော ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုများသည် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဆန့်ကျင် ချိုးဖောက်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ကျေးဇူးသစ္စာကို ဖောက်ဖျက်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာက လက်ခံ ကျင့်သုံးနေသော လူ့အခွင့်အရေးများအား ချိုးဖောက်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နေကြောင်း ရှုမြင်ပါသည်။

၄။ ထို့ကြောင့် အကြမ်းဖက်အမှုပါဒကို မလိုလား၊ လက်မခံကြသော နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများကဲ့သို့စား ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံရေးပါတီများက အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ သည့် MNDAA/TNLA/AA နှင့် ၎င်းတို့နှင့် တိုက်ရိုက်၊ သွယ်ဝိုက်၊ ဆက်စပ် ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီပေးနေကြသော အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးကို လုံးဝ (လုံးဝ) လက်မခံ၊ ဆန့်ကျင်၊ ရှုတ်ချ၊ ကန့်ကွက်ပါသည်။

၅။ ၎င်းအပြင် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ ရှုမြင်သုံးသပ်ချက်များအပေါ် မူတည်၍ သက်ဆိုင်ရာ ဌာန/အဖွဲ့ အစည်းများက အောက်ပါအတိုင်း ပိုမိုအရှိန်မြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်-

(က) အထက်ပါ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအား အကြမ်းဖက်အုပ်စုများအဖြစ် နိုင်ငံတွင်း၌ သာမက နိုင်ငံတကာကပါ သိရှိလက်ခံနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ခ) အထက်ပါ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဆင့်ဆင့်သော ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုများ အား အကြမ်းဖက်သမားများအဖြစ် သတ်မှတ်ကြေညာ၍ အာဆီယံရဲ့တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်၊ နိုင်ငံတကာရဲ့တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်တို့နှင့် ဆက်သွယ်၍ လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာ ရဲ့တပ်ဖွဲ့အချင်းချင်း ဆက်သွယ်၍ လည်းကောင်း လိုအပ်သလို ကန့်သတ်၊ ထိန်းချုပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

၆။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် MNDAA / TNLA / AA၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ယင်းတို့၏ လုပ်ရပ်များကို ဆန့်ကျင်၊ ရှုတ်ချ၊ ကန့်ကွက် ပါကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံရေးပါတီများက လက်မှတ်ရေးထိုး ပူးတွဲသဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါ သည်။

စဉ်	အမည်	ဝိပဇာတိ	ပါတီအမည်	လက်မှတ်
၁။	ဦးခင်ရီ	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	
၂။	ဦးဌေးကျော်	ဥက္ကဋ္ဌ	မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	
၃။	ဦးခင်မတ်နု	အတွင်းရေးမှူး	ဒီမိုကရေစီပါတီသစ်(ကချင်)	
၄။	ဦးဟန်ရွှေ	ဥက္ကဋ္ဌ	တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ	
၅။	ဦးအေးကြိုင်	ဥက္ကဋ္ဌ	ရခိုင်ပြည်နယ်အမျိုးသားအင်အားစုပါတီ	
၆။	ဦးလီပေါရီ	ဥက္ကဋ္ဌ	လီဆူအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (ဒူးလေးပါတီ)	
၇။	ဦးဦးသန်းဌေး	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	ခမီအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	
၈။	ဦးထွန်းအောင်	ဥက္ကဋ္ဌ	အာခါအမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	
၉။	ဦးသိန်းကြည်	ဥက္ကဋ္ဌ	အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမဟာမိတ်များ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	
၁၀။	ဦးကျော်စင်	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်သူ့အလုပ်သမားပါတီ	
၁၁။	ဦးကျော်စွာစိုး	ဥက္ကဋ္ဌ	မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ	
၁၂။	ဦးနိုင်အောင်မြင့်ရိုင်	တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး	ရှမ်းနှင့်တိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရက်တစ် ပါတီ (ကျားဖြူပါတီ)	
၁၃။	ဦးတင်ဆွေ	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ	
၁၄။	ဦးစံသာအောင်	ဥက္ကဋ္ဌ	မြို့တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ	
၁၅။	ဦးခိုင်မင်း	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ်	
၁၆။	ဦးအောင်ဇွဲကျော်	နာယက	အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားတိုးတက်ရေးပါတီ	
၁၇။	ဦးအောင်ဘ	ဗဟို အလုပ်အမှုဆောင်	ဇမီး အမျိုးသားပါတီ	
၁၈။	ဒေါ်စောယုစာ	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ညီညွတ်ရေးပါတီ	
၁၉။	ဦးထွန်းအောင်ကျော်	ဥက္ကဋ္ဌ	တော်သစ်ပြည်သူ့ပါတီ	
၂၀။	ဦးရဲထွန်း	ဥက္ကဋ္ဌ	၈၈ ဖျိုးဆက်ကျောင်းသားလူငယ်များ (ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ)ပါတီ	
၂၁။	ဦးအေးလှိုင်	ဥက္ကဋ္ဌ	ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား နိုင်ငံရေးအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ	
၂၂။	ဦးပါမီမြင့်ဟိန်း	ဥက္ကဋ္ဌ	လူထုပါတီ	
၂၃။	ဦးမင်းမျိုးတင်လွင်	ဥက္ကဋ္ဌ	မွန်တိုးတက်ရေးပါတီ	

နိုင်ငံတကာ အားကစား သတင်းများ

2024 Wimbledon တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ Jasmine Paolini တက်ရောက်



လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၁
အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၊ လန်ဒန်မြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိသော အမျိုးသမီးတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် 2024 Wimbledon တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ အီတလီတင်းနစ်မယ် Jasmine Paolini တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ အီတလီတင်းနစ်မယ် Jasmine Paolini သည် 2024 Wimbledon တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် အမေရိကန်တင်းနစ်မယ် Emma Navarro အား ၆-၂၊ ၆-၁ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ တက်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

2024 Wimbledon တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် အီတလီတင်းနစ်မယ် Jasmine Paolini နှင့် ခရီးအေးမှူးတင်းနစ်မယ် Donna Vekic တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည် ဖြစ်သည်။ (ဝဲပုံ)(NGB)

လီယိုနာဒိုစပင်နာဒိုလာအား နာပိုလီအသင်း ခေါ်ယူ

တူရင် ဇူလိုင် ၁၁
နာပိုလီအသင်းသည် ရိုးမားအသင်း နောက်ခံကစားသမား လီယိုနာဒိုစပင်နာဒိုလာအား ၂ နှစ်စာချုပ်ဖြင့် အပြီးသတ်ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း အတည်ပြုထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ဘောလုံးရာသီအထိ ပြိုင်ပွဲစုံ ၁၅၁ ပွဲကစားပြီး ၇ ရိုး သွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နာပိုလီအသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။



ကီဟာရန်သူရမ်အား ဂျူဗင်တပ်အသင်း ခေါ်ယူ

တူရင် ဇူလိုင် ၁၁
ဂျူဗင်တပ်အသင်းသည် နိုက်စ်အသင်း ကွင်းလယ်ကစားသမား ကီဟာရန်သူရမ်အား ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရိုသန်း ၂၀ ဖြင့် ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း အတည်ပြုထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

နစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ ကွင်းလယ်ကစားသမား ကီဟာရန်သူရမ်သည် နိုက်စ်အသင်းနှင့်အတူ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ မှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘောလုံးရာသီအထိ ပြိုင်ပွဲစုံ ၁၆၇ ပွဲကစားပြီး ၉ ရိုးသွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဂျူဗင်တပ်အသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။



နာပိုလီအသင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် လီယိုနာဒိုစပင်နာဒိုလာအား အပြီးသတ်ခေါ်ယူခဲ့ပါပြီ။ သူ့အနေနဲ့လည်း အသင်းကိုအောင်မြင်မှုများရရှိအောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားသွားမှာပါ။ အသင်းအနေနဲ့လည်း လက်ရှိရေးရာကွက်အတွင်း ကစားသမားသစ်တွေ ခေါ်ယူအားဖြည့်သွားဦးမှာပါဟု ထုတ်ပြန်သည်။ (ဝဲပုံ)(NGB)

သောမတ်စ်မူလာ ဂျာမနီလက်ရွေးစင်အသင်း ကစားသမားဘဝ အနားယူရမည်ရှိ

မြူးနစ် ဇူလိုင် ၁၁
ဝါရင့် တိုက်စစ်မှူး သောမတ်စ်မူလာ ဂျာမနီလက်ရွေးစင်အသင်းကစားသမားဘဝမှ အနားယူသွားဖွယ်ရှိနေသည်။

ဂျာမနီလက်ရွေးစင်အသင်းသည် ယူရို ၂၀၂၄ ဥရောပဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်မှ ထွက်ခွာခဲ့ရခြင်းကြောင့် သောမတ်စ်မူလာ

က ကစားသမားဘဝမှ အနားယူသွားဖွယ်ရှိကြောင်းလည်း သတင်းများက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဝါရင့်တိုက်စစ်မှူး သောမတ်စ်မူလာအနေဖြင့် လက်ရှိထွက်ပေါ်နေသည့်သတင်းများအတိုင်း ဂျာမနီလက်ရွေးစင်အသင်း ကစားသမားဘဝမှ အနားယူသွားမည်လားဆိုသည်မှာ စောင့်ကြည့်ရမည် ဖြစ်သည်။ (ဝဲပုံ)(NGB)

ဂျူဗင်တပ်အသင်းသည် လက်ရှိ အပြောင်းအရွှေ့ရေးရာကွက်အတွင်းတွင် ကစားသမား ၃ ဦးအထိ ခေါ်ယူအားဖြည့်ထားသည်။ (အပေါ်ပုံ)(NGB)

မိတီဟ ဒက်ရာမှ သက်သာလာသောကြောင့် ဘရိုက်တန်အသင်းနှင့်အတူ လေ့ကျင့်ခန်းဆင်းလျက်ရှိ

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၁
ဘရိုက်တန်အသင်း ကွင်းလယ်ကစားသမား နောက်ကျောဒဏ်ရာမှ သက်သာလာခြင်းကြောင့် အသင်းနှင့်အတူ လေ့ကျင့်ခန်းဆင်းလျက်ရှိပြီ ဖြစ်သည်။

သက်သာလာကာ အသင်းနှင့်အတူ လေ့ကျင့်ခန်းဆင်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (အောက်ပုံ)

သည် ဘရိုက်တန်အသင်းနှင့်အတူ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ မှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘောလုံးရာသီအထိ ပြိုင်ပွဲစုံ ၆၇ ပွဲကစားပြီး ၁၃ ရိုး သွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြထားသည်။ (NGB)

အဆိုပါ ကွင်းလယ်ကစားသမားသည် နောက်ကျောဒဏ်ရာကြောင့် ကာလရှည်အနားယူနေရပြီး လက်ရှိအချိန်မှ ပြန်လည်

ကွင်းလယ်ကစားသမား မိတီဟ ဒက်ရာမှ ပြန်လည်သက်သာလာခြင်းကြောင့် ဘရိုက်တန်အသင်းအတွက်လည်း အားတက်စရာ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ အသက်(၂၇)နှစ်အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်ကစားသမား မိတီဟ



ဂိုးသမား ကားလိုဗ်မီဂွယ်လ်အား နော်တင်ဟမ်ဖော့ရက်စ်အသင်း ခေါ်ယူ

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၁
နော်တင်ဟမ်ဖော့ရက်စ်အသင်းသည် ဘရာဇီးကလပ်ကိုရင်သီယန်အသင်းကစားသမား ကားလိုဗ်မီဂွယ်လ်အား ၄ နှစ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုကာ ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း အတည်ပြု ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ (ယာပုံ)



အဆိုပါ ဂိုးသမားသည် ကိုရင်သီယန်အသင်းနှင့်အတူ လက်ရွေးစင်ခြင်းကြောင့် နော်တင်ဟမ်ဖော့ရက်စ်အသင်းက ခေါ်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

နွေးထွေးစွာကြိုဆိုခဲ့တဲ့ အသင်းတာဝန်ရှိသူအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ပရီးမီးယားလိဂ်မှာ ကစားချင်တဲ့ ကျွန်တော်ရဲ့ အိမ်မက်တွေလည်းပြီး ပြည့်စုံခဲ့ပါပြီ။ ဒီအသင်းနဲ့ ပွဲထွက်ကစားဖို့ မစောင့်နိုင်လောက်အောင်ပါပဲ ရောက်ရှိခဲ့ပါပြီ။ ကျွန်တော်ကို

ကာရင်အိယီမီအား ခေါ်ယူရန် ချွဲလ်ဆီးအသင်း စိစဉ်

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၁
ချွဲလ်ဆီးအသင်းသည် ဒေါ့မွန်အသင်း တောင်ပံကစားသမား ကာရင်အိယီမီအား ခေါ်ယူရန် စိစဉ်လျက်ရှိသည်။

အသင်းနှင့်အတူ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ မှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘောလုံးရာသီအထိ ပြိုင်ပွဲစုံ ၆၆ ပွဲကစားပြီး ၁၄ ရိုးသွင်းယူကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ချွဲလ်ဆီးအသင်းက ခေါ်ယူရန် စိစဉ်လာခြင်း ဖြစ်သည်။



ဒေါ့မွန်အသင်းကလည်း ကာရင်အိယီမီအတွက် ပြောင်းရွှေ့ကြေး စတာလင်ပေါင် ၂၅ သန်း ဝန်းကျင်ရှိပါက ရောင်းချသွားဖွယ်ရှိကြောင်း သတင်းများက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ချွဲလ်ဆီးအသင်းအနေဖြင့် လက်ရှိရေးရာကွက်အတွင်းတွင် ဒေါ့မွန်အသင်းထံမှ ကာရင်အိယီမီအားရရှိအောင် ခေါ်ယူနိုင်မည်လားဆိုသည်မှာ စောင့်ကြည့်ရမည် ဖြစ်သည်။ (ဝဲပုံ)(NGB)

ကော်တင်ဟိုအား အငှားစာချုပ်ဖြင့် ဟစ်ကီဒဂါးမားအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၁၁
ကစားပြီး ပြိုင်ပွဲစုံ ၂၃ ပွဲကစားကာ ၈ ရိုး သွင်းယူပြီး ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဟစ်ကီဒဂါးမားအသင်းက အငှားဖြင့် ခေါ်ယူခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

အသက်(၃၂)နှစ်အရွယ်ရှိ ကော်တင်ဟိုက ကျွန်တော် ငယ်ဘဝက ကစားခဲ့ဖူးသည့် ကလပ်အသင်းသို့ ပြန်ပြီးပြောင်းရွှေ့ကစားရတော့ အတိုင်းမသိ ပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ ဒီအသင်းကိုလည်း အောင်မြင်မှုတွေ ဆွတ်ခူးရရှိနိုင်အောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားပေး

၂၀၂၄ မြန်မာနေ့ရှင်နယ်လိဂ် အမှတ်ပေးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ (ပွဲစဉ်-၂) ယေး နိုင်ကမ္ဘာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်/နေရာ	ပွဲစဉ်/(ပွဲစဉ် - ဝ ရလဒ်)	ယမန်နှစ်ရလဒ်
၁၂-၇-၂၀၂၄ သောကြာနေ့	ညနေ ၄:၃၀ နာရီ (ရန်ကင်းကွင်း)	(၆)ဂုဏ်နာ - ယဟာ (၅) (D) (W)	ဂုဏ်နာပု ၀-၀ ယဟာ ယဟာ ၀-၀ ဂုဏ်နာပု

၂၀၂၄ ခုနှစ်(၂၅)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ(ပဟိုအဆင့်)၌ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြု ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ပြိုင်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဧပြီလ ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ်(၂၅)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ(ပဟိုအဆင့်)၌ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြု ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ပြိုင်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်လွဲပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပရာ(၂၅) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဝင်များနှင့် အစည်းအဝေးအဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေး၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်က အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်ဖြင့် မားမားနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်များ၊ အမျိုး



သားရေးလက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစသည့် ဦးတည်ချက်(၄)ရပ်ဖြင့် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲများကို ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ ကျင်းပပေးခဲ့ရာ ယခု(၂၅)ကြိမ်မြောက် ငွေရတုသို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် နှစ်စဉ်ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ဆုတံဆိပ်များစွာ ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင်လည်း ဗဟိုက သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားနှင့်

အဆင့်များတွင် အင်အားပြည့်ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားနိုင်ရေးနှင့် ဆုတံဆိပ်များ ပိုမိုတက်ရရှိရေးအတွက် အရည်အသွေးပြည့်မီသူများကို စနစ်တကျ မှန်ကန်စွာ စိစစ်ရွေးချယ်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခင်အတွေ့အကြုံများအပေါ် ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာရပ်များ ထွန်းကားသည့် တိုင်းဒေသကြီး၏ဂုဏ်ကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းဖော်ထုတ်မြှင့်တင်ကာ

အောင်မြင်မှု ဆုတံဆိပ်များ ပိုမိုရရှိအောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

၄င်းနောက်(၂၅)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဒုတိယ

ဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်သည့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်စိုးနှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ ပါမောက္ခချုပ် ဦးအောင်ဆန်းဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးတင်ပြပြီး လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များမှ တာဝန်ရှိသူများက ကဏ္ဍများအလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများ၊ ဖြန့်ဖြူးပေးမည့် အစီအမံများအား ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးချက်များနှင့် ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးကာ နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မန္တလေးနေ့စဉ်)
၀-၀-၀-၀-၀



အခြေခံငါးမျိုးဖြူရေးနှင့် ဆေးထိုးသားဖောက်ခြင်းနည်းပညာပေး သင်တန်းပွင့်လှစ်

မန္တလေး ဧပြီလ ၁၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်မှ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို အခြေခံငါးမျိုးဖြူရေးနှင့် ဆေးထိုးသားဖောက်ခြင်း နည်းပညာပေးနှစ်ရက်ကြာ အခမဲ့သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်၍ သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ နတ်ရေကန် ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောပြ၍ သိရသည်။

အဆိုပါ နည်းပညာရပ်နှစ်မျိုးကို ငါးမွေးမြူရေး စိတ်ပါဝင်စားသည့် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်မှ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို ငါးမွေးမြူရေးနည်းစနစ်များ သိရှိနားလည်စေရေးအတွက် အဓိကထားရည်ရွယ်ပြီး သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းသင်တန်းတွင် သင်တန်းသားဦးရေ ၃၄ ဦး လက်ခံ၍ အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ဆေးထိုးသားဖောက်ခြင်းနည်း

ပညာပေး သင်တန်းကို နတ်ရေကန်ငါးလုပ်ငန်းစခန်းတွင် ဖွင့်လှစ်၍ သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ငါးမွေးမြူတဲ့ အခါမှာ ကျန်းမာသန်စွမ်းတဲ့ ငါးသားပေါက်၊ ငါးမျိုးစိတ်တွေကို မွေးမြူနိုင်စေဖို့၊ ငါးမျိုးကောင်း မျိုးသန့်တွေကို ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးနိုင်စေပြီးတော့ အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနဲ့ ဆေးထိုးသားဖောက်ခြင်း သင်တန်းစတဲ့ နည်းပညာရပ်နှစ်မျိုးကို သင်ကြားပေးခဲ့တာပါ။ ငါးမွေးသူတွေ ရေချိုငါးမွေးမြူရေးကို စနစ်တကျမွေးမြူနိုင်စေဖို့ပါ။ ဒါအပြင် ငါးအစားအစာ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးနဲ့ ကိုယ်တိုင် ငါးသားဖောက်ထုတ်လုပ်နိုင်စေရေးတို့ကို ရည်ရွယ်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်။ သင်တန်းကိုတော့ နတ်ရေကန် ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှာပဲ အခမဲ့(စ ရက်နေ့မှ ၉ ရက်နေ့ထိ)နှစ်ရက်ကြာ သင်ကြားပေးခဲ့တာပါ”ဟု ၄င်းက ရှင်းပြ

သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းသည် ငါးမွေးမြူရေးကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်မှ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များကို သင်တန်းပို့ချပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းပေးသည့်အခါတွင်လည်း ကိုဗစ်စည်းကမ်းနှင့် အညီပေးခြင်းဖြစ်ပြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သင်ကြားပေးရာတွင်လည်း ငါးလုပ်ငန်းစခန်းမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များမှ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့နည်းဖြင့် သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုနည်းပညာရပ်များ ပေးခြင်းကြောင့် အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနည်းစနစ် မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် မွေးမြူနိုင်မည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၃၄)

ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

ကျောက်ဆည် ဧပြီလ ၁၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတွင် ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတွင် ယမန်နေ့(၂)နာရီက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပရာ ခရိုင်ပြန်/ဆက် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်တင်တင်ထွေးက မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီးလျှင် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ဆောင်း၍ မေးသိန်းကြီးတပ်ရန်၊ အချက်ပြမီး၊ ဘရိုတီမ်းများကောင်းမွန်ရန်၊ ယာဉ်ကြောပြောင်းပြန်မစီးရန်၊ လက်လွှတ်မမောင်းရန်၊ မူးယစ်သောက်စားပြီး မမောင်းရန် သတ်မှတ်ယာဉ်ကြောမှ မောင်းရန်၊ ဖြောင့်တန်းစွာမောင်းရန်၊ ပြိုင်မမောင်းရန်၊ ယာဉ်မောင်းနှင့် ယာဉ်လိုက်စီးနင်းသူများ အသက်ကယ်ထိုင်ခဲခါးပတ်များကို ကိုယ်

တွင် တပ်ဆင်ရန်၊ ယာဉ်ထိန်းရုံ၏ လက်အချက်ပြမှုနှင့် ညွှန်ကြားမှုကို အမြဲလိုက်နာရန်၊ မြို့တွင်းမိုင်(၃၀)နှုန်းနှင့် မြို့ပြင် မိုင်(၅၀)နှုန်းထက်ပိုမမောင်းရန်၊ ကျောင်းဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတွင် ယမန်နေ့(၂)နာရီက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပရာ ခရိုင်ပြန်/ဆက် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်တင်တင်ထွေးက မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီးလျှင် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ဆောင်း၍ မေးသိန်းကြီးတပ်ရန်၊ အချက်ပြမီး၊ ဘရိုတီမ်းများကောင်းမွန်ရန်၊ ယာဉ်ကြောပြောင်းပြန်မစီးရန်၊ လက်လွှတ်မမောင်းရန်၊ မူးယစ်သောက်စားပြီး မမောင်းရန် သတ်မှတ်ယာဉ်ကြောမှ မောင်းရန်၊ ဖြောင့်တန်းစွာမောင်းရန်၊ ပြိုင်မမောင်းရန်၊ ယာဉ်မောင်းနှင့် ယာဉ်လိုက်စီးနင်းသူများ အသက်ကယ်ထိုင်ခဲခါးပတ်များကို ကိုယ်

လိုင်စင်ပါမှ ယာဉ်မောင်းရန်၊ ယာဉ်မောင်းနေစဉ် လက်ကိုင်ဖုန်းအသုံးမပြုရန်၊ လိုင်စင်ခွင့်မပြုထားသော ယာဉ်များမမောင်းရန်၊ ယာဉ်ကိုဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်အောင်မမောင်းရန်နှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် မော်တော်ယာဉ်စီစစ်ခံခွင့်နှင့် ဥပဒေများအား အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ပြီး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် သုတ၊ ရသစာအုပ်များနှင့် အသိပညာပေးနံရံကပ်စာစောင်များအား စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၄၅၅)





ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်ကောက်ယူခြင်းနှင့်

Unique ID ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

မန္တလေး၊ ဇူလိုင် ၁၁ ရှိပြီး ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက် ၉နာရီက မဟာအောင်မြေမြို့နယ် အမှတ် (၂၄) အ-ထ-ကကျောင်း၌ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းကို မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကောင်းမြတ်ကျော်၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဝန်ထမ်းများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ယူဆောင်လာစေပြီး စီမံဆိုင်ရာအချက်အလက်စိစစ်ကောက်ယူ၍ Database တွင် သိမ်းဆည်း၍ မတူညီကဏန်း (၁၀)လုံးပါဝင်သည့် Unique ID နံပါတ်ကတ်ပြားများကို နေ့ချင်းပြီးထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၀၅၆)

မိုးနှမ်းလျှာထားဧက ၁၉၃၂ အနက်မှ ၁၁၀၀ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီး

တပ်ကုန်း ဇူလိုင် ၁၁ တပ်ကုန်းမြို့နယ်တွင် ဆီထွက်သီးနှံ မျိုးစုံကို ရာသီအလိုက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာ ယခုနှစ် မိုးနှမ်းလျှာထားဧက ၁၉၃၂ အနက်မှ ၁၁၀၀ဧက စိုက်ပျိုးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

တပ်ကုန်းမြို့နယ်တွင် ယခင်နှစ် မိုးနှမ်း ၁၉၃၂ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ပြီး တစ်ဧက ပျမ်းမျှအထွက် ၉ ဒသမ ၆၁ ထွက်ရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ် မိုးနှမ်း ၁၉၃၂ ဧက လျာထားစိုက်ပျိုးပြီး နှမ်းစိုက်တောင်သူများ မေလတွင် စတင်စိုက်ပျိုးကြရာ ဇူလိုင်လထိ ၁၁၀၀ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ကြောင်း သိရပြီး နှမ်းစိုက်ခင်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း

ရရှိရေးအတွက် ပြီးပွားကျရောက်မှု ကင်းစင်ရေး၊ ပေါင်းမြက်ကင်းရှင်းရေး၊ သဘာဝမြေညီစေ၊ သဘာဝပိုးသတ်ဆေးနှင့် ပိုးပြေးဆေးပြုလုပ်သုံးစွဲရေး စသည့် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာများကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကွင်းဆင်းအသိပညာပေးလျက်ရှိသည်။

တပ်ကုန်းမြို့နယ်တွင် နွေ၊ မိုး၊ ဆောင်းရာသီအလိုက် စပါး၊

ပဲအမျိုးမျိုး၊ ဆီထွက်သီးနှံအမျိုးမျိုး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် အခြားသီးနှံမျိုးစုံစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်ရရှိကြကြောင်း သိရသည်။

(အောက်ပုံ) မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)



ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

တောင်တွင်းကြီး ဇူလိုင် ၁၁ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (Community Centre) ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်တွင် ဇူလိုင် ၁၀ ရက် ဖွန်းလွှဲ ၁ နာရီ က ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါကာကွယ်ရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။ ရှေးဦးစွာ တောင်တွင်းကြီး

မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးမိုးမြင့်က ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါကို ကာကွယ်ရန် ယင်လုံအိမ်သာသုံးစွဲပါ၊ အမြိုက်များကို စနစ်တကျစွန့်ပစ်ရန်၊ ရောဂါလက္ခဏာများခံစားရပါက နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေး

ဌာနများနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံများသို့ သွားရောက်ပြသရန် စသည်တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်ပြန်/ဆက်ဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါအသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန့်ဝေခဲ့သည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲသို့ မြို့မအခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းမှ Grade -6 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၇၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ပုံပုံ) မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)



ချမ်းအေးသာယာမြို့နယ်နှင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်ရှိ

ပလက်ဖောင်းနှင့် ရေမြောင်းများပြုပြင်၊ လမ်းကာတုံးများ အသစ်လဲလှယ်

မန္တလေး၊ ဇူလိုင် ၁၁ အမြစ်များထိုးဝင်မှုကြောင့် ပျက်စီးစတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်နေသော ရေမြောင်းများအား မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မနော်ရည်အသစ်ပြုပြင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလားတူ မန္တလေးမြို့တွင် အမိကလမ်းမကြီး တစ်ခုဖြစ်သော ၆၂လမ်း၊ ၃၈လမ်းမှ ၁၀၀လမ်းအတွင်း လမ်းဘေးဝဲ၊ ယာယုကုန်းနေသော ပလက်ဖောင်းများအား ပြုပြင်ခြင်း၊ လမ်းကာတုံးများအသစ်လဲလှယ်ခြင်းများအား ဇွန်လနောက်ဆုံးပတ်မှ

မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ဆေးကုသရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ကြာပင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ထန်းတပင်ကျေးရွာနှင့် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တိရစ္ဆာန်ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့် ဆေးကုသရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါကျေးရွာရှိ SMU ခန်းမ၌ ဆောင်ရွက်သည်။

နေပြည်တော် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ဥက္ကဋ္ဌချစ်စိန်မုခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဇော်ဝင်းထွန်းက ဘဲမွေးမြူမှုမြှင့်တင်ရေး၊ မွေးမြူရေးဒီပလိုမာနှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကျောင်းများအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ(ရုံးချုပ်)မှ သုတေသနအရာရှိ ဒေါက်တာလှိုင်ဝင်းက ဌာန၏လုပ်ငန်းဆောင်

ရွက်မှုအပေါ် သဘောထားစစ်တမ်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် နွေရူးရောဂါကာကွယ်တားဆီးရေးအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ သုတေသနအရာရှိ ဒေါက်တာသန်းဇော်က ဝက်များတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သော ရောဂါများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း အသီးသီးဆွေးနွေးပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံပြည်သူများက သိလိုသည့်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးကြပြီး မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကို မြွန်းပေးကြသည်။

ထို့နောက် ကျေးရွာအတွင်းရှိ ပိုင်ရှင် ဦးအောင်သန်း၏ ဝက်ခြောက်ကောင်ကို ဆေးကုသပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(အောက်ပုံ) ထွန်းထွန်းဝင်း(မြန်/ဆက်)

ဆွေးနွေးကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးကြပြီး မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကို မြွန်းပေးကြသည်။

ထို့နောက် ကျေးရွာအတွင်းရှိ ပိုင်ရှင် ဦးအောင်သန်း၏ ဝက်ခြောက်ကောင်ကို ဆေးကုသပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(အောက်ပုံ) ထွန်းထွန်းဝင်း(မြန်/ဆက်)



ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်လျှင်ဒီနန်းသူများအား ဂုဏ်ပြုပွဲကျင်းပ



အောင်လံ ဂူလိုင် ၁၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်လံခရိုင်၊ အောင်လံမြို့၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အောင်လံခရိုင်၊ ပြင်ပမြို့စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်းတွင် Grade-10

ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများရှိ ရေးကြိုးစားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူ များနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်း သူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေး အပ်လှူဒါန်းသူများအား ဂုဏ်ပြု လှူပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉နာရီက အောင်လံခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာန၊ အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။



ပလင်းတန်ပွဲပြီးရေး လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ

ဧည့်သည် ဂူလိုင် ၁၁
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်၊ ဧည့်သည်မြို့နယ်၌ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး ဟော ပြောပွဲကို ဂူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက် ပိုင်းက အမှတ်(၇)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ ပညာ ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
ဟောပြောပွဲတွင် ကျောင်း အုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မြင့်ရီက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ဧည့်သည်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နီလာစိုးက လူ ငယ်နှင့် စာဖတ်ခြင်း ခေါင်းစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်အား ကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ



အားကစားမှူး ဒေါ်နှင်းမမဦးက လူငယ်နှင့်အားကစား ခေါင်းစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း ဟောပြောဆွေး နွေးရာ တက်ရောက်လာကြသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက မိမိတို့၏အမြင်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ဧည့်သည်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ

ရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေ အနေ(အလှူငွေစာရင်း)ကို ရှင်း လင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး အောင်လံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက အောင်လံခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးဌေး လွင်ထံအလှူငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အောင်လံခရိုင်၊ ပြင်ပမြို့ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်း တွင် Grade-10 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများရှိရေး ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများနှင့် ကျောင်း သား၊ ကျောင်းသူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်လှူဒါန်းသူ များအား မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုလှူ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ဝဲပုံ) မျိုးသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ဝါဆိုခြင်းပွဲတော်

- * ကမ္ဘာပေါ်မှာ "မြန်မာ"သာ တီထွင်ဆန်းသစ်တာ ။ မြန်မာ့ရိုးရာ ခြင်းပညာ သိမ်မွေ့နက်နဲစွာ ။
- * မြန်မာပြည် တစ်နံတစ်လျား ခြင်းပညာရှင်များ ဝါဆိုခြင်း အလှူခတ်ပွဲ စုပေါင်းပါဝင်နွဲ့ ။
- * ရှေးရှေးက ခြင်းခတ်သူများ ခါးတောင်းမြှောင်အောင် ကျိုက်ထား ။ ထိုးကွင်းမုင်ကြောင် ပေါင်မှာထိုး အာတနည်မျိုးရိုး ။
- * မြန်မာဆိုင်းသံက မြူကြွ ခြင်းလုံး မြေမကျ ။ နွဲ့နှောင်းသွယ်ပျောင်း ကိုယ်ဟန်လှ ကြည့်မဝ ရှုမဝ ။
- * တစ်လတိတိ ကျင်းပတာ ၉၆ ကြိမ် မြောက်ပါ ။ ဘုရားကြီး ပရုဏ်ထဲမှာ နေ ည ခြင်းခတ်တာ ။
- * မန္တလေးမြို့ရဲ့ ဂုဏ်ဖော် နိုင်ငံတစ်ဝန်းကျော် ။ ဝါဆိုခြင်း အလှူခတ်ပွဲတော်" သွားကြည့်ကြစို့နော် ။ ။

မိုးထက်ကို(အမရပူရ)

ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ နံရံကပ်စာစောင်နှင့် ဓာတ်ပုံပြပွဲ ကျင်းပ

ကျိုင်းလပ် ဂူလိုင် ၁၁
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ တာချီလိတ်ခရိုင်၊ ကျိုင်းလပ်မြို့၌ ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ၊ နံရံ ကပ်စာစောင်ပြပွဲနှင့် ဓာတ်ပုံပြပွဲကို

ဂူလိုင် ၁၀ ရက် နံနက်က ပြန် ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန၊ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (Community Centre) ခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ ကျိုင်းလပ်မြို့၊ ပြန်/ဆက်ဌာန မှ ဒုတိယဦးစီးမှူးဒေါ်စန်းစန်းမြင့် က ကလေးအလုပ်သမားဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်း ဟောပြောခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက ပြသထားသည့် ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေး အသိပညာပေးနံရံကပ်စာစောင်များ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကာကွယ် တားဆီးရေး အသိပညာပေး နံရံ ကပ်စာစောင်များနှင့် ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် စာအုပ်စာစောင် များကို စိတ်ပါဝင်စားစွာ လေ့ လာကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



နေမျိုး တစ်ကိုယ်တော်ပန်းချီပြပွဲ "Buffalo ကျွဲ" မန္တလေးတောင်ပန်းချီပြခန်းတွင် ကျင်းပမည်

မန္တလေး ဂူလိုင် ၁၁
မန္တလေးပန်းချီဆရာနေမျိုးရဲ့ တစ်ကိုယ်တော်ပန်းချီပြပွဲကို ဂူလိုင် ၁၂ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလေးတောင် ပြင်ပမြို့နယ်တွင် ပြသသွားမည် ဖြစ်ပြီး ပြပွဲအမည်ကို "Buffalo ကျွဲ"ဟု အမည်ပေးထားပြီး ကျွဲ စီးရီး ခြောက်ကားပါဝင်သည်။ *ကျွဲစီးရီးမရေးခင်က ပြင်ဦးလွင် ကျင်ဂနိုင်မှာ အနုပညာသစ်ရှေ့ တစ်ခုကို တက်ရောက်ရင်း ရေး ဖြစ်လိုက်တဲ့ပန်းချီကားတစ်ကား ရေမြေခြားကိတ်ဆွတ်တစ်ယောက် နဲ့ broken ပြောကြရာမှာ buffalo ဝေါဟာရပါဝင်သွားပြီး အမှတ်ရချက်အနေနဲ့ buffalo စီးရီးခြောက်ကား ရေးဖြစ်သွား တာ ဟု ပန်းချီဆရာက ပြောသည်။ ယခုပြပွဲတွင် ပန်းချီကားသေး ငယ်သည့် လက်ရာအများအပြား

ပါဝင်ပြီး ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် တစ်သိန်းအောက်နှင့် ငွေကျပ် တစ်သိန်းသာရှိသည်ဟုသိရသည်။ ပန်းချီလက်ရာများက မည်သည့် ပြပွဲမှ မပြသရသေးသည့် ကား အများစုပါဝင်ပြီး ပြင်ဦးလွင် ကျင် ဂနိုင်တွင် ပြသခဲ့သည့်လက်ရာ နှစ်ခု(ကျွဲနှင့်စားကျက်)ကိုမူ ထည့် သွင်းပြသထားသည်ဟုလည်း သိရ၏။ *အခုပြပွဲမှာ ဈေးချီတဲ့ ကားတွေက အများစုပါပါတယ်။ အခြားဈေးသင့်တဲ့ နှစ်သိန်းကျော် ကားတွေလည်း ပါဝင်ပြီး buffalo စီးရီးက နှစ်ပေါ့ သုံးပေ အရွယ် အခရဲလစ်ကားများဖြစ်ပါတယ်။ ဈေးနှုန်းကို သူတို့က ၁၀ သိန်း သတ်မှတ်ထားပါတယ်"ဟုငှင်းက ပြောသည်။ *ကျွဲတော် အများကြီး မျှော် လင့်မထားဘူး။ ပန်းချီလက်ရာ လေးတွေ ပေါ့ပေါ့ပါးပါးရေးဖြစ် တာ အများစုကို မိတ်ဆက်ပြသ



ချင်တာပါ"ဟုလည်း ပန်းချီဆရာ မျိုးက ဆိုသည်။ (အပေါ်ပုံ) နေမျိုးသည် တစ်ကိုယ်တော် ပန်းချီပြပွဲ ၁၀ကြိမ်ခန့်ပြသနိုင်ခဲ့ပြီး အုပ်စုပွဲများတွင်လည်း ပါဝင်ပြသ ကာ ရန်ကုန်မြို့မှ ထွန်းဝေမြင့်၊ နေမျိုးတွဲလျက် မန္တလေး Read it book store & publishing တွင်လည်း ယခုနှစ်မတ်လက ပန်းချီနှင့် ကျရာတွဲဖက်ပြသခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (PNT)



အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကံသာယာရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၈၈-၄)တွင် တည်ရှိသော ဦးပိုင်အမှတ်(၂၁)၊ ဧရိယာ ၈၈ (၀ ဒသမ ၀၅၅၁) အကျယ်အဝန်းရှိ ဂရုမိမြေကွက်၏ နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ မြေပေါ်ရှိ S.S နှစ်ထပ် အဆောက်အအုံ(ရေခဲအုံ)၊ မြေပေါ်ရှိ ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို အဆိုပြုကမ်းလှမ်းရောင်းချသူ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်(၁၂/၂၀၁၂)နှင့် ဒေါ်အေးအေး(၁၂/၂၀၁၅)တို့မှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီ၍ ရောင်းကြေးစရန်ငွေများ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အထက်ပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လုံခြုံရေးပေးရန်မရှိပါက ဤကြေညာ သည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း အထောက်အထားပြုသည့် စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်ချက်အရ-
 ဦးလှစိုး (ဥပဒေကျွမ်းကျင်) ဒေါ်ဝေဝေအောင် (ဥပဒေကျွမ်းကျင်)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
 အမှတ်(၁-၁၁/၄၁+၄၄)၊ ဝေ(၂)လမ်း၊ ၃၉(၂)လမ်းနှင့်လမ်း၄၀ကြား၊
 မဟာမြိုင်(၂)ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။ ၀၉-၂၀၇၀၀၀၇၊
 ၀၉-၇၉၂၀၇၀၀၀၇၊ ၀၉-၄၃၂၅၀၀၀၀

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ မဟာနယ်စည်ရပ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ အကွက်အမှတ်(၃၁)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၄၁၃-က)၊ အပိုင်(၄)၊ ဧရိယာ(၀၅၀၅)ဧက ဦးထွန်းရီ (ပါ-၂) အမည်ပေါက်ဂရုမိမြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ ဝင်းမြဲအကာအရံတို့နှင့် နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို အရပ် ကတ်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု အဆိုပြုပြောဆိုသူ ဦးထွန်းရီ (၉/မရတ(နိုင်)၀၀၉၂၄)၊ ဦးကျော်အေး(၉/မရတ(နိုင်)၀၇၁၆၉၄)တို့မှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးစရန်ငွေများ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လုံခြုံရေးပေးရန်မရှိပါက ဤကြေညာပါ သည့်ရက် မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း နိုင်လုံသော မူရင်းစာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ် တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဤ အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ယမင်းထက်ထက်အောင်၏ လွှဲအပ်ခွင့်ကြားချက်အရ-
 ဦးစိုးထွန်းထွန်းလင် L.L.B(Q) ဒေါ်ယမင်းအေး L.L.B ဒေါ်အေးမြတ်သူ L.L.B
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ
 ၆၃(၂)လမ်း၊ ၃၃(၂)လမ်းထောင့်၊ ချမ်းအေးသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း ၀၉-၂၀၁၆၇၁၄၊ ၀၉-၂၅၆၃၄၃၉၁၊ ၀၉-၄၀၁၆၆၈၀၉၉

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ မှန်တန်းရပ်ကွက်၊ ၈၈ရပ်ရှိ အကွက်အမှတ်(၆၀၃)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၃၇၇/၅၂)၊ ဧရိယာ(၀ ဒသမ ၃၆)ဧက အကျယ်အဝန်းရှိ ဦးအေးရွှေ အမည်ပေါက် ဂရုမိမြေကွက် ၏ အနောက်ဘက်ခြမ်းရှိ အရှေ့အနောက် (၁၇)ပေ၊ တောင်မြောက် (၇၁)ပေ အကျယ်အဝန်းရှိ ဂရုမိမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ဂရုမိအမည်ပေါက် သို့ ဦးအေးရွှေ(၁၂)ဦးကျော်ရီ(၉/မရတ(နိုင်)၀၁၄၆၁၉)တို့မှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည့်အပြင် ရောင်းကြေးစရန်ငွေများ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါအနောက်ဘက်ခြမ်း ဂရုမိမြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကိုစွန့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လုံခြုံ ရေးပေးရန်မရှိပါက ဤကြေညာသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အကျော်လွန်ပြီးနောက် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ် ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ခွင့်ကြားချက်အရ-
 ဦးချစ်စန်းမောင် (L.L.B) ဒေါ်မိုးစိန်လှိုင် (L.L.B)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ
 ၅၁လမ်း၊ ၁၁၇လမ်း၊ ဖြေည့်နန္ဒာရပ်ကွက်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း ၀၉-၂၅၁၁၅၅၆၀၊ ၀၉-၂၅၉၀၈၆၅၂

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်ပယ်ခြင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ သံလျက်မော်အရှေ့ ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၄၂၉)နေ ကျွန်ုပ်တို့ အဖအဖြစ်သည် ဦးစိုးသိန်း(၉/မနတ်(နိုင်) ၀၉၀၄၂၄) နှင့် ဒေါ်ခင်စန်းစန်း(၉/မရတ(နိုင်)၁၀၂၀၁၀)တို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်ဟန်ငြိမ်းအောင် (၉/မဟာ(နိုင်)၀၈၁၂၆၉)သည် မိဘများ၏ ဆုံးမမှုမရှိဘဲ မိဘများအား ကိုယ်စိတ် နှစ်ပါး ဆင်းရဲစေသောကိစ္စရပ်များအား အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ပြီး နေအိမ်မှ မိမိသဘောဖြင့် ဆင်းသွားသူ သားဖြစ်သူ မောင်ဟန်ငြိမ်းအောင်အား အမွေပြတ်စွန့်ပယ်လိုက်ကြောင်းနှင့် မျောက်ဖောင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော ကိစ္စအဝဝအား တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ခွင့်ကြားချက်အရ-
 ဒေါ်ဖြတ်နင်းစိန် (L.L.B)
 အထက်တန်းရှေ့နေ (၈၂-၅၃၅၀၁)
 ၈၆လမ်း၊ ၄၁(၂)လမ်း၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း ၀၉-၂၅၆၅၂၀၄၂၁

‘ရွှေထွန်း’ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် သတိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ အောင်မြေသာစည်မြို့နယ်၊ ၇၃(အေ)လမ်း၊ ၇၀လမ်းနေ ဒေါ်ခင်ခါလီထွန်း(၁၂)ဦးလှထွန်း(၉/အမေ (နိုင်)၀၁၅၄၄၉)၏ လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။

‘ရွှေထွန်း’
 စာချုပ်အမှတ်-၂၂၇၇/၂၀၂၄

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်ခါလီထွန်း သည် အထက်ဖော်ပြပါ ‘ရွှေထွန်း’ တံဆိပ်ကို တစ်ဦးတည်းမူပိုင်အမည် အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် မန္တလေးမြို့တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံး၏ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ်-၂၂၇၇/၂၀၂၄ အရ တရားဝင် မှတ်ပုံတင်သွင်းထားရှိခဲ့ပြီး ယင်းအမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် (မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေး)တို့ပေါ်တွင် ကပ်နှံ၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်ခါလီထွန်း ပိုင် ‘ရွှေထွန်း’ အမှတ်တံဆိပ်၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ တံဆိပ်တစ်ခုလုံးကိုဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်သော်လည်းကောင်း၊ ဆင်တူယိုးမှား၊ ထင်ယောင် ထင်မှားတူပသုံးစွဲ၍ (မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေး)တို့ပေါ်တွင် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းများ မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် မည်သူမဆို ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်ခါလီထွန်း ၏ အကျိုးစီးပွားထိခိုက်နစ်နာစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်လာခဲ့ပါက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲတရားဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုအရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။

လွှဲအပ်ချက်အရ-
 ဒေါ်ခင်နီနီစိုး (L.L.B)
 (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ-၇၉၃၃)
 Office - အမှတ်(၁၈၉)၊ လမ်း၈၀၊ ၁၉လမ်းနှင့် လမ်း၂၀ကြား၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း 02-4068839 , 09-2006029 , 09-792006029 , 09-692006029
 ladylawyer.khinniniso@gmail.com

"ROYAL BEAUTY LAND" အမည်အမှတ်တံဆိပ် သတိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေး၊ ချမ်းအေးသာစည်မြို့နယ်၊ ပြည်ကြီးမျက်ရင်ရပ်ကွက်၊ ၆၃လမ်း၊ လမ်း၃၀နှင့်၃၁လမ်းကြား၊ အမှတ်(၃)ရှိ "ROYAL BEAUTY LAND COMPANY LIMITED" ၏ လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများ သိစေရန် သတိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။

"ROYAL BEAUTY LAND"
 စာချုပ်အမှတ်-၂၀၉၁/၂၀၂၄

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ "ROYAL BEAUTY LAND COMPANY LIMITED" သည် အထက်ဖော်ပြပါ "ROYAL BEAUTY LAND" အမည်အမှတ်တံဆိပ်ကို တစ်ဦးတည်းမူပိုင်အမည်အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် မန္တလေး မြို့တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံး၏ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ်-၂၀၉၁/၂၀၂၄ အရ တရားဝင် မှတ်ပုံတင်သွင်း ထားရှိခဲ့ပြီး ယင်းအမည်အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း၌ တင်သွင်းထုတ်လုပ်၍ (Aes- thetics Clinic နှင့် အလှအပပြုပြင်ရေးဆိုင်ရာသင်တန်း)ထည့်သွင်းထားသော ထုတ်ပိုးပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ပေါ်တွင် ကပ်နှံ၊ ရိုက်နှိပ်၊ ပုံနှိပ်၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ "ROYAL BEAUTY LAND COMPANY LIMITED" ပိုင် အမည် အမှတ်တံဆိပ်များ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ တံဆိပ်တစ်ခုလုံးကိုဖြစ်စေ ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေ၏ ခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရပ်မရရှိဘဲ တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း၊ ဆင်တူယိုးမှား၊ ထင်ယောင် ထင်မှားတူပသုံးစွဲ၍ (Aesthetics Clinic နှင့် အလှအပ ပြုပြင်ရေးဆိုင်ရာသင်တန်း)ထည့်သွင်းထားသော ထုတ်ပိုး ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ပေါ်တွင် ရိုက်နှိပ်၊ ကပ်နှံ၊ ပုံနှိပ်၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းများ မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် မည်သူမဆို ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေ "ROYAL BEAUTY LAND COMPANY LIMITED" ၏ အကျိုးစီးပွား ထိခိုက်နစ်နာစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်လာခဲ့ပါက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲတရားဥပဒေများ နှင့်အညီ တရားစွဲဆိုအရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာလိုက်ပါသည်။

လွှဲအပ်ချက်အရ-
 ဒေါ်ခင်နီနီစိုး (L.L.B)
 (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ-၇၉၃၃)
 Office - အမှတ်(၁၈၉)၊ လမ်း၈၀၊ ၁၉လမ်းနှင့် လမ်း၂၀ကြား၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း 02-4068839 , 09-2006029 , 09-792006029 , 09-692006029
 ladylawyer.khinniniso@gmail.com

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးကွာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှည့်ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ တိုင်းပြည်တစ်ခုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၏ အခြေခံသည် ပညာတတ်လူ့အရင်းအမြစ်များ ပေါကြွယ်ဝခြင်းပင်ဖြစ်...

❖ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာပြည့်စုံသည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ မဖြစ်မနေလိုအပ်သည်ဟု မိမိအနေဖြင့်ယုံကြည်သည့်အတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း ပညာရည်မြင့်မားရေးကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆောင်ရွက်ပေးရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့် စာပေအနုပညာပွဲတော် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းများနှင့် မူဝါဒများချမှတ်ရန် အရေးကြီးသည့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များရရှိနိုင်မည့် တစ်ခုတည်းသော စီမံကိန်းဖြစ်ခြင်းကြောင့် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပဏီလီမိတက်ဌာန - ၂ (MICC-2)၌ ကျင်းပရာ ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်းကော်မရှင်နာယက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ သံတမန်များ၊ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပရေး ဗဟိုကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၄ သို့ ။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ အထိမ်းအမှတ်ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

၂၀၂၄ ကိုပါ အမေရိကဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်နှင့် တတိယလုပွဲစဉ် ထွက်ပေါ်



၂၀၂၄ ကိုပါ အမေရိကဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားအပြီးတွင် ဗိုလ်လုပွဲစဉ်နှင့် တတိယလုပွဲစဉ် ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပြန်သည်။

၂၀၂၄ ကိုပါ အမေရိကဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ တတိယလုပွဲစဉ်အဖြစ် ကနေဒါအသင်းနှင့် ဥရုဂွေးအသင်းက လာမည့် ဇူလိုင် ၁၄ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် နံနက် ၆နာရီ ၃၀မိနစ်အချိန်တွင်လည်းကောင်း၊ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် လက်ရှိချန်ပီယံ အာဂျင်တီးနားအသင်းနှင့် ကိုလံဘီယာအသင်းက လာမည့် ဇူလိုင် ၁၅ရက် နံနက် ၆နာရီ ၃၀မိနစ်အချိန်တွင်လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၄ ကိုပါ အမေရိကဖလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ချန်ပီယံဆုကို ဆွတ်ခူးရန် လက်ရှိချန်ပီယံ အာဂျင်တီးနားအသင်းက ရေပန်းအစားဆုံးအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံဗဟို